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LETO XXV, ŠTEVILKA 9, 7.MAJ 1993, CENA 85,00 SIT

o Izboljšati prometno varnost
TISKANO NA EKOLOŠKEM - OKOLJU PRIJAZNEM PAPIRJU
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Mercator -  Zgornjesavinjska kmetijska 

zadruga Mozirje p. o.

Samopostrežba Radmirje
Tel.:841-372

Delovni čas: ob delavnikih 7.00 -18.00 
ob sobotah 7.00 - 12.00

» Poslovodkinja: Majda Klemenčič

Ponudba:
- živila
- delikatesa
- galanterija
- tekstil
- posoda
- krmila

* - vsak teden akcijska prodaja različnih vrst blaga
* - prodaja na čeke 1 + 2 brez obresti
» - prodaja tekstila na čeke 1 + 3 brez obresti «
* - prodaja na potrošniški kredit 1 + 4 (5% obresti na ostanek dolga) in 1 + 6 (10% obresti na ostanek dolga) Z
« - možen nakup z M-kartico in ACTIVA-kartico »
§88888888888888888*88888888888888888888888*88888888888*88888888888888888888888*8888888888888888888888888888888888888881

Na trgu 7 ( Grabnerjeva hiša ) 
Tel.: 063/832-636, 832-541

REZERVNI DELI ZASTAVA, GOLF, 
RENAULT, LADA, OUA CASTROL 

- VALVOUNE, SEDEŽNE PREVLEKE, 
AVTO GUME, AKUMULATORJI, 

DODATNI ASORTIMAN

^ P R ^ M R T O V I N ^ ^ M ^ V T O

EPSI
P O D JE T JE  ZA TU RIZEM  PROPAGANDO IN  FO TOG RAFIJO d.0.0.

POGLED^Z^OKORJE '

63 331 NAZARJE Savinjska cesta 4 
tel. & fax: 063 I  832-363  

tel. 063 I  831-957

Prodaja in montaža 
satelitskih stereo anten 

MICRO TECHNOLOGY 
S-4000

- satelitska antena 90 cm 
LNC 1,0 dB (konverter);

- 2 leti garancije;

- cena z montažo 550,00 DEM;

- plačljivo na 2 obroka, brez obresti;
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GLIN Nazarje 
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2 /  izključitvijo Alfreda Božiča iz stranke Narodnih demokratov (23. 
aprila) se pritisk nanj in posredno na Izvršni svet spet stopnjuje, enak 
namen pa je očitno imel tudi članek v Nedeljskem dnevniku z naslovom 
"Maharadža iz mozirske občine". S tem, ko je stopil v veljavo novi 
poslovnik občinske skupščine, je mogoča tudi tako imenovana 
konstruktivna nezaupnica (poznamo jo iz primera Peterletove 
zamenjave) in ne gre dvomiti, da se bo uporabila tudi v  mozirski 
skupščini. Vse skupaj je sicer tesno povezano z  izvolitvijo novega 
župana oziroma predsednika skupščine. Prvaki strank se o tem 
dogovarjajo za zaprtimi vrati, zato so vse doslej znane informacije 

kvečjemu neuradne. Tudi napoved dogodkov je bolj ko ne neobičajna: v petek, 7. maja, je ob 19. 
uri sklicana seja Družbenopolitičnega zbora, ostala dva zbora (po potrebi tudi DPZ) pa naj bi 
zasedala 21. maja, ko se pričakuje končna odločitev.

Končna odločitev pa bo slej ko prej znana tudi glede usode Gorenja Glin. Situacija je v teh 
dneh bistveno bolj kritična, kot se zdi na prvi pogled, saj do nepovratne poti v stečaj manjka 
samo še korak. Res pa je, da se lahko stvari (v pozitivnem smislu) tudi hitro obrnejo, vsaj ta 
trenutek je za to še čas. A zaskrbljuje še eno dejstvo, neposredno povezano s težavami Glina: v 
času, ko bi bila potrebna široka in "agresivna " akcija občinskega vodstva na vlado in Sklad za 
razvoj (uspešnost te metode dokazuje primer Videm iz Krškega), se politika ukvarja sama s 
sabo, preko 800 delovnih mest pa trepeta za svoj obstoj. Morda bo kolega Grom našel tudi v  tem 
gradivo za članek, ki dviga naklado?

V  nedeljo, 16. maja (na Ljubnem 23. maja) bo v vseh KS, razen na Rečici, referendum o 
uvedbi novega samoprispevka. Pravica vseh nas je, da se o tem svobodno izrečemo tako ali 
drugače. Izkoristimo jo.

Franci KOTNIK

Z igornja Savinjska dolina se zopet prebuja iz zimskega spanca in se 
odeva v svoje najlepše spomladanske barve. To je čas ljubezni, svežine, 
življenskega elana in rasti. Ni naključje, da se je športno rekreativna 
prireditev SLOVENIA EXTREME - Pentatlon Zgornja Savinjska 
dolina zasidrala prav v prvem junijskem tednu, ko narava ponuja 
obiskovalcem in tekmovalcem največ.

SLOVENIA EXTREME je zasnovan kot dolgoročni projekt, ki je 
povsem odprt navzven. To pomeni, da se lahko vanj vključijo vsi, ki 
imajo ideje, voljo do dela in jim  je skupni imenovalec ljubezen do 
življenja v  čisti, neokrnjeni naravi. Prvi del projekta se odvija v Zgornji 

Savinjski dolini, drugi del pa na ljubljanski Šmarni gori.
SLOVENIA EXTREME bo prerastel zgolj športne okvire in bo konkretno vplival na okolje 

Zgornje Savinjske doline s svojimi stiki, načrti in materialnimi sredstvi.
Tako kot so živali v skupinah močnejše, tako bomo tudi prebivalci Zgornje Savinjske doline 

veliko več dosegli skupaj, saj navsezadnje vsi vemo, da vsaka oblast najraje vlada med seboj 
skreganim podložnikom.

Za projekte, ki so koristni za celotno Zgornjo Savinjsko dolino, bomo morali stopiti vsi, ne 
glede na trenutne zasebne interese.

Vojko Strahovnik

Savinjske novice so štirinajstdnevnik in izhajajo vsak drugi petek. Izdajatelj EPS! d.o.o. 
Savinjska c. 4, Nazarje, telefon 063/831-957, telefax 063/832-363. Sofinancer SO Mozirje. 
Glavni in odgovorni urednik: Franci Kotnik, uredniški odbor: Marko Lenarčič, A. Videčnik, R. 
Pintar, E. Mavrič, F. Kotnik. Stalni zunanji sodelavci: Aleksander Videčnik, Edi Mavrič, Ciril 
Sem. Tisk: Delavska univerza Mozirje; žiro račun EPSI 5281Ö-601-19030. Rokopise, objave, 
razpise in oglase jepotrebno dostaviti v uredništvo najkasneje osem dni pred izidom tekoče 
številke.
Po mnenju Ministrstva za informiranje RS (št. 23/130-92 z dne 26.2.92) šteje časopis med 
proizvode informativnega značaja, za katere se plačuje davek od prometa proizvodov po 
stopnji 5%. Vsebina sestavkov, ki jih objavljamo v rubriki "Pisma bralcev”  niso stališča 
uredniškega odbora. Prispevke podpisujte s polnim imenom in naslovom in naj ne obsegajo 
več kot eno tipkano stran A4 formata. Uredništvo si pridržuje pravico krajšanja besedil. 
Objavljenih rokopisov in fotografij ne vračamo. Odpovedi sprejemamo samo za naslednje 
tromesečje.



Republika Slovenija 
SKUPŠČINA OBČINE MOZIRJE 
I N Š P E K T O R A T  
Gozdarska inšpekcija

O B V E Š Č A M O
vse občane, da je na podlagi 12. čl. Uredbe o 
urejanju posameznih razmerij iz Zakona o gozdovih 
(Uradni list SRS, št.31/86) in 3. čl. Uredbe o dodatnih 
ukrepih za preprečevanje širjenja in za zatiranje 
podlubnikov v letu 1993 (Uradni list RS, št. 9/93) 
prepovedano spravljati, prevažati, uskladiščiti in 
predelovati (žagati, tesati ali drugače obdelovati) 
gozdne lesne Sortimente iglavcev v lubju.

P r e p o v e d  v e l i a  do 30. o k t o b r a  1993.

Izjemoma lahko občani prevažajo gozdne lesne 
Sortimente v lubju na skladišča zaradi strojnega lupljenja 
le na podlagi potrdila, ki jim ga izda Gozdno 
gospodarska organizacija.

Kdor bo skladiščil ali prevažal neobeljene gozdne lesne 
Sortimente iglavcev, se bo odrejalo beljenje na njegove 
stroške.

Izvajanje določil 12.ČI. Uredbe o urejanju posameznih 
razmerij iz Zakona o gozdovih (Uradni list SRS, št. 
31/86) in 3. čl. Uredbe o dodatnih ukrepih za 
preprečevanje širjenja in za zatiranje podlubnikov v letu 
1993 (Uradni list RS, št. 9/93), bo vršila gozdarska 
inšpekcija in policija, zoper kršitelje pa bodo uvedeni 
ustrezni postopki pri sodniku za prekrške.

Gozdarski inšpektor 
Jože ZVIR, dipl. ing. gozd.

ZADRUGA POJASNJUJE 
DELITEV "SUŠNE" 

ODŠKODNINE
Na zadnji seji IS SO M ozirje je  bilo, kot poročam o v 

posebnem prispevku, izpostavljeno vprašanje, zakaj je  
koruza za sušno odškodnino v m ozirski občini dražja 
kot drugje v Sloveniji. O dgovor nanj sm o, tako kot 
izvršni svet, iskali pri M -ZKZ M ozirje.

Lojze Plaznik nam je pojasnil, da je bil izvršnemu svetu način 
izračuna pripadajočih odškodnin posredovan že 10. marca letos. Iz 
njega je razvidno, da so k solidarnostnim sredstvom iz republike v 
znesku 8.100.000 SIT uspeli zagotoviti še dodatna sredstva 
Ministrstva za kmetijstvo v znesku 6.100.000 SIT, k temu pa 
prišteli še republiški regres za dodatno količino koruze 276 ton po 
6 SIT za kilogram, kar je zneslo 1.656.000 SIT, in tako dobili 
skupni znesek sredstev v višini 15.856.000 SIT.Glede na skupno 
ocenjeno škodo zaradi suše v znesku 233.263.000 SIT so navedena 
sredstva predstavljala vsega 6,79%, razdeljena pa so bila v obliki 
dobropisov za reprodukcijski material (gnojila, semena, krmila) po 
vseh zadružnih enotah skupno 1.049 do tedaj znanim 
upravičencem, ki so vložili prijavo škode v predvidenem roku. 
Pripadajočega kontingenta regresirane koruze torej niso fizično 
delili, ker bi bilo to operativno težko zaradi velikega števila 
oškodovancev, ampak so slednjim dali možnost nabave 
reprodukcijskih materialov glede na dejanske potrebe. Vzporedno 
s tem so po besedah Lojzeta Plaznika poskrbeli za kar 
najugodnejše nabavne cen gnojil, krmil in semen. Kdor je želel 
nabaviti koruzo, jo je  v jesenskih mesecih dobil po regresirani ceni 
15 SIT/kg v neomejenih količinah, v letošnjih spomladanskih 
mesecih pa po dokaj ugodni tržni ceni ca. 17 SIT/kg, ker je bil 
regres pač priznan s finančnim dobropisom. Tak način koriščenja 
sredstev za sušne odškodnine je bil po mnenju M-ZKZ Mozirje za 
večino upravičencev boljši in pravičnejši, saj niso vsi živinorejci, 
da bi potrebovali koruzo. KF

Podjetje Gorenje Glin Nazarje, ki se je po hudih pretresih v lanskem letu reorganiziralo in posluje v 
obliki holdinga ter podjetij - hčera, zaposluje trenutno 821 delavcev. Sanacijski program, izdelan pod 
vodstvom dr. Daneta Melavca, se delno sicer uresničuje, nerealiziran pa ostaja v enem od 
najpomembnejših segmentov - zagotovitvi svežih obratnih sredstev.

Republiški sklad za razvoj, na katerega je Glin oktobra lani prenesel svoj družbeni kapital, reagira (pre) počasi in drži v svojih rokah odločitev o 
perspektivi Glina. Njegova pristojnost je med drugim tudi dogovarjanje z večjimi upniki, medtem ko se z manjšimi in srednjimi upniki dogovarja 
Glin Holding. Sklad se je glede dolgov Glina že dogovoril z elektro gospodarstvom, železnico, Petrolom in zavarovalnicami. Nedorečen pa je 
ostal način reševanja terjatev, ki jih imajo do Glina GG Nazarje, banke in Gorenje.

GG Nazarje se je nezadovoljno z načinom reševanja njihovih terjatev in zaradi težav, ki so nastopile kot posledice tega, odločilo za tožbo na 
sodišču, s katero so želeli pospešiti dokončno odločitev.Za pojasnilo takšne poteze smo zaprosili direktorja GG Nazarje, Milana Cajnerja:



"Nekajletne nakopičene finančne težave podjetja Gorenje Glin so začele ogrožati njegovo proizvodnjo in nadaljnje poslovanje že ob koncu leta 
1991. Mi smo situacijo kot pomemben partner Glina sicer spremljali, vendar očitno nismo imeli točnih informacij. Točna je bila le ocena, da v 
Glinu ni največji problem proizvodnja temveč neustrezna organizacija in kadri. Prav ti kadri so nam namreč zavestno prikrivali nekatere podatke. 
Zaupanje med dvema partneijema je bilo torej do skrajnosti izigrano. Zaradi mnenja, da proizvodnja v Glinu ni problematična in zaradi pomena 
Glina za širši občinski prostor, je GG v prvem polletju 1992 na lastnih plečih materialno in finančno razreševalo oskrbo njegove proizvodnje. Po 
izbruhu nezadovoljstva in stavke v Glinu je začel nastajati sanacijski program, v reševanje težav pa so se vključili tudi ostali upniki. Sanacijski 
programje vzbudil prepričanje, daje v Glinu mogoča ekonomična proizvodnja, potrebna je le selekcija v proizvodnem programu, organizaciji in 
na kadrovskem področju.

Iz tega razloga je GG pri tem še naprej aktivno sodelovalo. Glin je v oktobru podpisal pogodbo s Koržetovim skladom, vsi začetni pogovori pa so 
tekli v to smer, da se mora preveriti konsistenčnost sanacijskega projekta in da sanacija brez sodelovanja upnikov ni možna. Upniški odbor je 29. 
oktobra sklenil, da se pri poravnavanju obveznosti iz moratorija za poplačilo dolgov izvzame GG, kateremu se teijatve delno zmanjšajo za 113 
milijonov tolarjev, s čimer je soglašal tudi sklad. Po nekaj mesecih pa smo ugotovili, da so nekateri upniki s pridom izkoristili nastalo situacijo in 
začeli zniževati svoje terjatve. Ker smo videli, da imamo status neke vrste drugorazrednega upnika, smo bili prisiljeni storiti naslednji korak - pri 
pristojnem sodišču smo vložili tožbo za zavarovanje terjatev. Seveda je bilo to le pravno sredstvo v primeru, ko odpovedo vsi mehanizmi 
sporazumevanja in dogovarjanja. 19. januarja letos smo skladu poslali pismeni predlog reprogramiranja teijatev do Glina, na katerega ni bilo 
bistvenih pripomb. Samo reprogramiranje pa seje po trditvah sklada zaradi težav znotraj Glina zavleklo najprej do sredine marca in nato vse do 29. 
aprila. Tega dne je bil na sedežu sklada v Ljubljani razgovor med skladom, GG Nazarje, velenjsko LB in Gorenjem kot glavnimi upniki. Slednji 
smo pokazali obilo razumevanja in dobre volje in tako dosegli visoko stopnjo kompromisa, vendar smo že naslednji dan, 30. aprila, dobili s strani 
sklada negativen odgovor. To kaže , da so razmere v Glinu do skrajnosti zaostrene, da nekatere kadrovske rešitve niso bile uspešne in da so se 
zaradi tega pojavile dileme pri skladu in negotovost upnikov. Situacija je zaradi tega sedaj najbolj kritična, odkar se je začela razreševati, in le 
izredna angažiranost vseh lahko ob ustrezni organiziranosti in rezultat poslovanja še zagotovi obstoj Glina.

V kolikor v roku nekaj dni ne pride do reprograma dolgov in zagotovitve obratnih sredstev za izvajanje sanacijskega programa, bo sledila prisilna 
poravnava, ki pa s strani upnikov ne bo uspešna. Sledil bo stečaj z likvidacijo, kar bo pomenilo ogromno nepotrebno gospodarsko škodo. Zaradi 
tega smo se odločili, da kljub vsemu še enkrat poskusimo najti ustrezno rešitev s skladom. Vendar je na dlani dejstvo, da če posamezni programi 
Glina do sedaj niso pokazali možnosti pozitivnega poslovanja, ni razlogov za optimizem. Izpolnitev navedenih dveh pogojev bi situacijo seveda 
čez noč obrnila na bolje. Zato kljub vsemu računamo na ugoden izid."

KF

Gospodarska infrastruktura
Upravljalec lokalnih cest v občini JP 

Komunala Mozirje je za vzdrževanje teh 
cest iz republiškega proračuna prejelo 
4.519.598,00 SIT, iz občinskega pa 
15.410.000,00 SIT. Republiška sredstva se 
namenjajo za redno zimsko in letno 
vzdrževanje lokalnih cest, občinska pa so 
bila porabljena za sanacijo ceste Grušovlje - 
Bočna in Otok, redno vzdrževanje cest, 
obnovo deponije za sol, popravilo ograj na 
mostovih, pluženje ceste Luče 
Podvolovljek, čiščenje naplavin in 
popravilo svetlobnih znakov, grederiranje 
ceste Kranjski Rak, pluženje cest v KS in 
izdelavo katastra lokalnih cest.

Iz sredstev "za skupno komunalno rabo" 
se financirata dva glavna porabnika:
- kontejnerski odvoz smeti, za kar je bilo v 
letu 1992 porabljenih 4.352.336,00 SIT in

- pokrivanje stroškov javne razsvetljave, ki 
so v minulem letu znašali 2.659.864,00 
SIT.
V letu 1992 je potekalo lastninjenje 

stanovanj po novem stanovanjskem zakonu. 
V lasti občine so ostala socialna in občinska 
stanovanja ter stanovanja izvajalcev v 
družbenih dejavnostih.

KF

Sekretariat za gospodarski razvoj, finance in urejanje prostora in 
Sekretariat za občo upravo in družbene dejavnosti sta izdelala 
informacijo o poslovanju v občini Mozirje v letu 1992. Le-ta je 
pripravljena na podlagi zaključnih računov 21 družbenih in 78 
zasebnih podjetij ter 10 pravnih oseb s področja negospodarstva. 
Obrtna dejavnost v to analizo ni vključena.

Gospodarstvo
Industrijska proizvodnja je  v letu 1992 v 

primerjavi z letom poprej padla za 18,5 %, 
kar pa v slovenskem merilu ni nikakršno 
presenečenje.

Poleg padca industrijske proizvodnje je 
zaskrbljujoče dejstvo, da se večajo zaloge 
izdelkov (porast 5,7 % glede na leto 1991). 
Skupni prihodki so padli za 37 indeksnih 
točk, razlika med prihodki in odhodki pa 
nosi negativni predznak. Ustvarjeni 
dohodek ne dosega niti nominalne ravni iz 
leta 1991, izguba pa je kar 21 -krat večja.

Povprečna neto plača v gospodarstvu v 
letu 1992 je znašala 24.426,00 SIT, kar 
pomeni 17-odstotno zaostajanje za 
republiškim povprečjem gospodarstva. V 
preteklem letu je bilo v gospodarstvu 
zaposleno skupaj 3584 delavcev, kar 
pomeni zmanjšanje za 142 v primerjavi z

letom prej. Skupno število brezposelnih v 
občini je porastlo na 645.

Z izgubo so poslovala družbena podjetja 
Gorenje Glin Holding, Gorenje MGA, 
Kovinarstvo Ljubno, Glin Zagarstvo, Glin 
Pohištvo, Glin Stavbno pohištvo, GG 
Nazarje Gozdarstvo Gornji Grad, GG 
Nazarje Transport in gradnje, Smreka Gornji 
Grad, Merx RTC Golte, Merx Savinja, 
Merx GP Turist in še 10 zasebnih podjetij v 
skupnem znesku 1.040.199.000,00 SIT.

Negospodarstvo
Vsi subjekti negospodarstva (10) so z 

izjemo javnega zavoda Zdravstveni dom 
Mozirje (izguba v vrednosti 725.000 SIT) 
poslovali pozitivno. Skupni doseženi 
dobiček je znašal 7.932.000,00 SIT. 
Povprečna neto plača v negospodarstvu v 
letu 1992 je znašala 40.275,00 SIT.



Predstavljamo vam:

T .T J S ,  i m i x m  h  t r g w t a a

P o d je t je  T .T .S . ,  t r g o v in a ,  tu r iz e m  d .o .o .  je  le ta  1990  

u s ta n o v ila  D a r in k a  S u p in  iz  L u č ,  k i  je  p o  k ra jš e m  o b d o b ju  

u k v a r ja n ja  s p o p o ld a n s k o  o b r t jo  u g o to v i la ,  d a  rese n  p r is to p  

k  tu r is t ič n i  d e ja v n o s t i te r ja  c e le g a  č lo v e k a .  Z a to  j e  p re k in i la  

z a p o s lite v  v  E lk r o ju  in  se a m b ic io z n o  lo t i la  p o s la .

DARINKA SUPIN: Moj prvotni namen, zaradi katerega sem se 
lotila popoldanske obrti, je bil popestriti turistično ponudbo v 
Lučah. V ta namen sem odprla trgovinico tlorisne površine 30 m2, 
v kateri sem prodajala etnografske izdelke iz bližnje in širše 
okolice. Bistvo mojih prizadevanj pa me je vodilo k ustanovitvi 
podjetja, katerega osnovne dejavnosti so: grosistična prodaja, 
trgovina in turizem v najširšem smislu - od gostinske ponudbe in 
nočitvenih kapacitet do posredovanja informacij in menjalnice. V 
podjetju sem se takoj po ustanovitvi tudi zaposlila.

S N : O čitno p a  vas ta k ra t doseženi n ivo poslovanja n i 
zadovoljeval?
DARINKA SUPIN: V letu 1991 smo izdelali projekt dograditve 
turistično- prodajnega objekta v stilu družinskega hotela v malem. 
V ta namen smo v decembru tega leta kandidirali na natečaju za 
pridobitev sredstev za spodbujanje razvoja demografsko ogroženih 
območij. Sredstva smo prejeli v letu 1992 in takoj, ne glede na to, 
da so predstavljala le tretjino predračunske vrednosti objekta, 
pristopili k realizaciji investicije, katere zaključek načrtujemo v 
letu 1994.

SN :O b jekt to re j še n im a  dokončne vsebine; k a j pa se v njem  ne 
glede na to dogaja?
DARINKA SUPIN: V objektu obratujejo: turistična agencija, 
trgovina, bistro, v mesecu juniju pa bo startala še menjalnica. 
Poseben poudarek dajemo informiranju turistov. Štiri leta se že 
trudimo s propagiranjem naravnih in ostalih znamenitosti Zgornje 
Savinjske doline pri čemer v okviru turistične ponudbe zlasti 
izpostavljamo kmečki turizem. Pri tem uspešno sodelujemo s 
turistično agencijo Vas in domačin kmetijami, ki se ukvarjajo s 
tovrstno dejavnostjo. Plodno sodelovanje poteka tudi z jamarskim 
društvom iz Prebolda, ki skrbi za Snežno jamo, in ostalimi 
agencijami v občini.

V trgovini ponujamo darilni in propagandni program, pijače 
priznanega mojstra žganjekuhe Lorencija iz Trebnjega, šolske 
potrebščine, program Zlatam Celje in kozmetiko Zdenke Kahne. V 
bistroju pa nudimo sladice slaščičarne Turist iz Mozitja, sladoled 
in pester izbor alkoholnih in brezalkoholnih pijač, vključno z 
Lorencijevimi.

S N : Kakšen je  de lovn i čas lokala?
DARINKA SUPIN: Obratujemo vsak dan od 7.30 do 22.00 ure, 
365 dni v letu. Verjetno mi ni treba posebej poudarjati, da takšen 
režim zahteva res maksimalno angažiranje. Naš telefon 844-054 ne 
pozna dopusta.

S N : K akšn i p a  so c i l j i  za p riho d n o  obdobje?
DARINKA SUPIN: Končni cilj je seveda dokončanje investicije, 
ki ne bo pomenila napredka zgolj za nas ampak tudi za turistično 
ponudbo Luč in doline. Glede na zahtevnost investicije bomo 
iskali povezave z različnimi poslovnimi partnerji v smislu 
sovlaganja. Podjetnik mora biti dandanes za preživetje tudi 
vztrajen, pa čeprav mu pod noge včasih letijo polena.

Tekst in foto:KF

IS SO Mozirje

O problematiki sklada 
stavbnih zemljišč

Občinski izvršni svet se je pred prvim 
zasedanjem skupščine po odstopu Andreja 
Presečnika sestal na 40. redni seji v četrtek, 22. 
aprila.

Tokrat je bila težiščna točka dnevnega reda razprava o 
problematiki Sklada stavbnih zemljišč. Znano je dejstvo, da je bila 
omenjena tematika že nekajkrat predmet burnih diskusij v skupščini, 
od katerih so nekatere po svoji vsebini pomenile tudi direktne 
obtožbe na račun izvršnega sveta in javnega podjetja Komunala



Mozirje. Najbolj često pa so se delegati 
skupščine spotikali ob vrednost točke za 
nadomestilo uporabe stavbnega zemljišča, 
zato je  sklad svoj (sicer že potrjen) program 
ponovno proučil. Odločil se je  za znižanje 
vrednosti točke z 0,12 na 0,08, ki posledično 
pomeni tudi približno polovično skrčenje 
prvotnega programa. Kljub tretjinskemu 
znižanju bo takšna vrednost točke pomenila 
za posamezna podjetja še vedno izredno 
visoko obremenitev, ki jo  bodo težko zmogla, 
če jo sploh bodo. Glede na to, da so skoraj 
vse fizične osebe nadomestilo po odločbah 
za leto 1992 že plačale, sklad predlaga, da 
se jim preveč plačan znesek upošteva pri 
izstavitvi odločb za leto 1993. Izvršni svet je 
poročilo sklada sprejel v vednost, odločitev o 
predlaganih rešitvah pa bo sprejela 
skupščina.

Izvršni svet je na predlog statutarno pravne 
komisije sprejel Odlok o ustanovitvi, nalogah 
in sestavi komisije po zakonu o 
nezdružljivosti opravljanja javne funkcije s 
pridobitno dejavnostjo in osnutek Odloka o 
spremembah in dopolnitvah odloka o javnem 
redu in miru.

Živahna razprava se je  razvnela pri peti 
točki dnevnega reda. Povprečna gradbena 
cena stanovanj, ki jo  je na osnovi izračunov 
predlagal Sekretariat za gospodarski razvoj, 
finance in urejanje prostora, se je nekaterim 
članom IS zdela previsoka (57.000,00 
SIT/m2). Pojasnjeno je sicer bilo, da se 
navedena cena uporablja za odmero davka 
od premoženja in za ocenitev vrednosti v 
primeru prodaje hiš in stanovanj, kljub temu 
pa je  izvršni svet zahteval, da se predlagani 
znesek pred sejo skupščine, ki naj bi ga 
potrdila, še enkrat preveri.

Za odpravo posledic lanskoletne suše je 
občina prejela še zadnji obrok sredstev v 
znesku 810.000 SIT. Slednjega naj bi v ta 
namen dobila Zgornjesavinjska kmetijska 
zadruga, vendar bo IS omenjena sredstva 
zadržal tako dolgo, dokler od zadruge ne 
dobi poročila o koriščenju prvega dela 
sredstev. Le-ta so bila namenjena za 
odpravo posledic suše pri kmetih, ki so jih v 
odobreni višini lahko porabili z nakupom 
repromaterialov od zadruge.

Izvršni svet je zaradi pomanjkanja sredstev 
zavrnil tudi vse vloge za finančno pomoč.

KF
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Alpe Adria še 
drugače

Nekaj časa nazaj je  bil v Savinjskih novicah objavljen prispevek o 
predstavitvi Zgornje Savinjske doline na sejmu Alpe Adria v 
Ljubljani.

Na tem sejmu smo sodelovali tudi Rečičani, ki smo predvsem 
želeli naš kraj in prizadevanja Turističnega društva predstaviti širši 
slovenski javnosti. V pripravljene predstavitve je  bilo vloženo veliko 
truda, pomagali so nam mnogi, zato menimo, da je  bil zapis v 
Savinjskih novicah pomanjkljiv.

Turistično društvo Rečica se je na sejmu v Ljubljani predstavilo v 
sredo. To je  bil čas nenehnih posvetovanj, kako se predstaviti, kako

Izvenproračunska poraba občine Mozirje
Občinski Sekretariat za gospodarski razvoj, finance in  urejanje prostora je  na 

zahtevo skupščine izdelal izvenproračunsko bilanco sredstev občine M ozirje, za 
katera se vodijo posebni računi in opravljajo knjigovodska dela v Upravnih  
organih in ne spadajo v limitiran proračun.

Sredstva kupnin stanovanj
Sredstva od prodanih stanovanj se ponovno vlagajo v  stanovanjske namene. Sredstva od 
najemnin občinskih stanovanj pa se zbirajo pri njihovem upravljalcu - JP Komunala in se 
uporabljajo za vzdrževanje ter prenovo stanovanj. V letu 1992 je  bil ustvarjen presežek prihodkov 
v višini 9.222.184,70 SIT, letos pa je  plan prihodkov predviden v višini 19.628.424,70 SIT, od 
katerih bo preko 11 milijonov SIT namenjenih za nakup stanovanj.

Sklad stavbnih zemljišč
Dejanski ostanek sredstev v letu 1992 je  znašal 311.012,00 SIT, letošnjo problematiko sklada pa 
predstavljamo v poročilu s seje IS.

Sredstva za varstvo živali pred nalezljivimi in kužnimi boleznimi
Viri sredstev za varstvo živali so predvsem razne pristojbine, določene z zakoni in odredbami. V 
letu 1992 je  bil ustvarjen presežek prihodkov v znesku 66.213,40 SIT, plan za letošnje leto pa 
znaša 3.625.600,00 SIT.

Sredstva za nova delovna mesta
V letu 1992 je bilo razdeljenih kreditov za 174 novih delovnih mest. Ostal je presežek prihodkov v 
znesku 5.224.682,10, ki bo v letu 1993 skupaj z anuitetami podeljenih kreditov predstavljal edini 
vir prihodkov v višini 13.424.682,10 SIT, ki naj bi se ponovno razdelili za kredite.

Sredstva iz državnega proračuna
Sredstva iz tega naslova so nakazana na posebne račune zaradi prenakazila za točno določen 
namen. Sredstva za demografsko ogrožena območja ter celotno ureditev podeželij so bila Jani 
nepovratna, letos pa bodo lahko pridobljena le kot dolgoročni kredit. Sredstva za plače v OŠ so 
določena z zakonom. Sredstva za porodniška nadomestila se zagotavljajo iz republiškega 
proračuna na osnovi dejanskih podatkov. Družbene pomoči je v letu 1992 prejemalo mesečno 
povprečno 1100 otrok, njihovo upravičenost določa socialna služba. Socialne pomoči kot edini vir 
preživljanja prejema 22 oseb, kot dodatni vir pa povprečno 55 oseb. Rejnine, ki jih odobrava 
socialna'služba, se izplačujejo za 16 otrok. Iz republiških sredstev se zagotavljajo tudi 
priznavalnine (200 upravičencev), civilne invalidnine (19), osebne invalidnine (170), invalidski 
dodatek (85), na osnovi odločb pa se za invalide, ki niso drugače zavarovani, iz teh sredstev 
pokriva tudi zdravstveno zavarovanje.

Sredstva solidarnosti za odpravo posledic elementarnih nesreč
Za leto 1992 se kaže presežek prihodkov v višini 57.716.485,00 SIT, ki se prenese v letošnji 
fond, katerega skupna vrednost znaša* 97.626.485,00 SIT. Za sanacijo po poplavah je 
namenjeno 85.716.485,00 SIT, za odpravo posledic suše 8.910.000,00 SIT in za odvod 
začasnega solidarnostnega prispevka 3.000.000,00 SIT.



pripraviti vse potrebno, da bi nas čimbolj spoznali. Žal smo pred 
predstavitvijo ugotavljali, da je  pri organizaciji preveč stvari 
prepuščenih samim sebi. Pričakovali smo, da nam bo kdo namignil, 
kako naj izvedemo svoj dan, saj smo na tem področju popolni 
amaterji. Vendar je bilo vse od samega začetka prepuščeno nam. 
Plačali smo le, za naše pojme dokaj visoko vsoto tisoč mark, nato 
pa smo lahko delali, kar smo hoteli. Se ni nihče vprašal, kaj bi bilo, 
če ne bi bilo ničesar? č e  ne bi sami povabili gostov, če ne bi 
pripravili narezkov, če ne bi imeli muzikantov? Bi bila potem 
tolikšna gneča pred našo stojnico? Bi potem ostala Zgornja 
Savinjska dolina zapisana v mislih marsikaterega obiskovalca, ki je 
bil v sredo na sejmu?

Tako nam ostaja grenak priokus, poleg tega pa smo pogrešali 
tudi podrobnejšo predstavitev vseh, ki so sodelovali na sejmu v 
Ljubljani. Kdo v Savinjski ve, da smo točili tovkec, da smo 
obiskovalcem ponujali želodec s kruhom, hrenom in jajci? Da smo 
praktično Rečičani okrasili stojnico Zgornje Savinjske doline?

Nikakor se nočemo postavljati, vendar je bilo preveč drobnarij, ki 
smo jih morali izpolniti, da je  bila naša predstavitev uspešna. Sami 
smo iskali sponzorje, spraševali za ustrezno mizo, obleke, kozarce 
in ne nazadnje, sami sprejemali goste in obiskovalce ter 
predstavljali našo dolino. Lahko še vedno le ugotavljamo, da je 
turizem mozirske občine preveč razdrobljen ter da nas vse skupaj 
čaka še veliko truda, da ga bomo ustrezno predstavili.

Turistično društvo Rečica

Kateri zgornjesavinjski 
želodec je najboljši?

Zbiranje bo v sredo, 26. maja, 
ocenjevanje tri dni kasneje

Turistično društvo Rečica si že nekaj časa prizadeva, 
da bi še v letošnjem letu zgornjesavinjski želodec

zavarovali kot tržni proizvod z označbo geografskega 
porekla.
"Zgornjesavinjski želodec je  med podobnimi suhomesnatimi izdelki 
iz drugih slovenskih območij že nekaj časa priznan kot prvovrstna 
kulinarična specialiteta. Odlikuje ga posebna tehnologija proizvodnje 
in zorenje,oziroma sušenje v svojevrstni predalpski klimi brez 
industrijskih onesnaževalcev zraka. Zaradi izjemnih senzoričnih 
lastnosti je  v zadnjih letih vse bolj iskan od gostinsko turističnih 
podjetij širom Slovenije, obenem pa je  nepogrešljiv promocijski adut 
zgornjesavinjske in tudi slovenske turistične ponudbe. Naraščajoče 
povpraševanje po tem kakovostnem izdelku je  povzročilo povečan 
interes kmečkih proizvajalcev za bolj organizirano in bolj tržno 
usmerjeno domačo proizvodnjo želodcev, "so med drugim zapisali 
Rečičani v zahtevi za označbo porekla blaga.

Tako na Rečici upajo, da bodo še v  letošnjem letu s svojo zahtevo 
uspeli, v akcijo pa bi radi pritegnili celotno Zgornjo Savinjsko dolino. 
Želodce namreč nameravajo tudi letos predstaviti na tradicionalni 
prireditvi Od lipe do prangerja, ki bo 3. in 4. ju lija na Rečici. Takrat 
bodo razglasili najboljše želodce v mozirski občini, ni pa odveč 
poudariti, da bo drugače označena kvaliteta sovpadala tudi z višjo 
ceno.

Rečičani so se letos v sodelovanju z Zgornjesavinjsko kmetijsko 
zadrugo odločili, da bodo ocenjevali želodce s celotnega področja 
Zgornje Savinjske doline. Pri ocenjevanju lahko sodeluje vsak, ki 
ima namen svoje želodce bolje predstaviti, ali mogoče samo 
ugotoviti, v kateri kakovostni razred sodijo. Uradno ocenjevanje 
želodcev bo 29. maja na Rečici, popoldne bo okvirna razglasitev 
rezultatov in okrogla miza o pripravi želodca.

Rečičani so se odločili, da bodo želodce ocenjevali že pred 
tradicionalno prireditvijo Od lipe do prangerja, torej konec maja, saj 
bodo takrat želodci najboljši. Želodce za ocenjevanje bodo zbirali v 
sredo, 26. maja. Zbirna mesta bodo na Rečici pri Čuježu, na 
Ljubnem, v Gornjem Gradu in v Lučah. Takrat lahko vsi prinesejo 
svoje izdelke, strokovna komisija pa bo nato v soboto ocenjevala in 
poskušala dobrote Zgornje Savinjske doline. Uradna razglasitev s 
podelitvijo ustreznih priznanj bo na večeru pod trško lipo 3. julija na 
Rečici. V prihodnji številki Savinjskih novic bomo objavili podrobnosti 
o datumu, urah in krajih zbiranja zgornesavinjskih želodcev.

Urška Selišnik

iz kra jevnm  sKupnosti mm

P red re f e r e ca €l um om
V naslednjem mesecu se bo izteklo petletno referendumsko obdobje, v katerem smo krajani vseh KS v občini zbirali sredstva za 

realizacijo programov, o katerih smo se izrekli leta 1988.
Dosedanji samoprispevek je bil zasnovan v dveh delih: 80% zbranih sredstev se je odvajalo za krajevne programe, 20% pa za skupni 

program na nivoju občine. Pred 16. majem (KS Ljubno 23. maj), ko bodo v vseh KS (z izjemo KS Rečica, kateri se referendum izteče konec 
leta) referendumi za uvedbo novega samoprispevka, je primerno, da se predstavi, kaj je bilo v minulih petih letih storjenega. Ker bodo KS 
svoje krajane o tem obveščale na lokalnem nivoju,v Savinjskih novicah objavljamo le poročilo o realizaciji skupnega programa.

KF

Poročilo o porabi referendumskih sredstev 
skupnega programa na dan 30. marec 1993
št. objekt čas

graditve
znesek po 

tekočih cenah
znesek po 

cenah marec ’93
1. Camp Logarska dol maj 1989 6.000,00 817.733,50
2. Prizidek k ZD Mozirje jan.90-maj 2.276.586,90 16.059.925,90
3. Adaptacija ZD Luče julij 91-nov.91 838.189,20 1.703.518,00
4. Oprema glasbene šole oktober 1991 453.000,00 1.240.094,90
5. Prizidek jedilnica OŠ Mozirje jul.92-dec.92 8.700.000,00 9.459.752,60
6. Adaptacija sanitarij v ZD Ljubno marec 1993 1.838.983,00 1.838.983,00
Skupaj 14.112.759,10 ' 31.120.007,90

Obrazložitev:
1. Krajevna skupnost Solčava je  z izdelavo rekreacijskega centra z avtokampom pričela že v letu 1984. Investicija je  torej bila delno financirana še iz
III. samoprispevka. Zaradi nerazčiščenih urbanističnih in investicijskih zadev je bila gradnja za nekaj let ustavljena. Sredstva pa so bila iz III. 
samprispevka namensko prenešena v obdobje IV. samoprispevka in v  letu 1989 je bila investicija zaključena.



2. V letu 1990 so se pričela sredstva samoprispevka usmerjati v sofinanciranje izgradnje prizidka k zdravstvenemu domu Mozirje. Po sporazumu o 
izgradnji in sofinanciranju so bili sovlagatelji naslednji:
1. Sredstva IV. samoprispevka 51,9% delež
2. Krajevna skupnost Mozirje 18,7% delež
3. Sredstva proračuna oz. SIS 17,7% delež
4. Zdravstveni center Velenje 11,7% delež

3. V adaptacijo zdravstvene postaje Luče so bila sredstva samoprispevka vključena v višini 52,6% celotne vrednosti adaptacije.
Ostali soinvestitorji pa so bili:
- Krajevna skupnost Luče v višini 20% vrednosti
- Krajevna skupnost Solčava v višini 2,8% vrednosti 
ter Zdravstveni center Velenje v višini 24,6% vrednosti
4. V programu IV. samoprispevka je bila tudi predvidena ureditev prostorov za Glasbeno šolo. Zaradi racionalnejše variante se prostori niso 
sofinancirali iz sredstev samoprispevka. V ta namen pa je bila v letu 1991 nabavljena oprema za Glasbeno šolo.
5. Pri investiciji - Izgradnja prizidka - jedilnica pri Osnovni šoli Mozirje so bili udeleženi naslednji soinvestitorji:
- sredstva samoprispevka v višini 41,4%
- sredstva proračuna v višini 26,7%
- sredstva sekretariata za DD v višini 20.7% ...................- sredstva OŠ 

ter sredstva KS Mozirje
v višini 10,3% 

v višini 6,9%

6. V mesecu marcu 1993 se je pričela izvajati zadnja investicija iz IV. samoprispevka to je adaptacija 
sanitarij za splošno in zobno ambulanto v ZD Ljubno ob Savinji. Vrednost pogodbe za adaptacijo znaša 
1.838,983,00 SIT. Trenutno investicija še ni pokrita, računamo pa, da se bo do izteka referenduma (22. 
junija) zbralo dovolj sredstev iz naslova skupnega programa. Dokončna realizacija bo razvidna iz 
zaključnega poročila po izteku referenduma.

Sekretariat za gospodarski razvoj, finance in urejanje prostora
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Kapelica božjega groba v

Razstava 
vsakodnevnih 
in prazničnih 

jedi
Novi Štifti

Božji grobovi so bili od nekdaj, še posebej pa v času okoli Velike noči hvaležen cilj pobožnih 
romarjev. V Bolonji so v cerkvi sv. Štefana obiskovale božji grob zadnje tri dni velikega tedna 
množice meščanov in meščank, ki so se po kolenih plazili okoli oltarja. K božjemu grobu v 
Ljubljani, katerega je  leta 1653 postavil prošt Stemberger, so prihajali romarji vsak petek v 
velikem številu in, povzeto po Valvazorju, zbrano in pobožno molili. Vendar ni namen govoriti o 
pobožnosti trenutka kateri v svojem izročilu ni zanemarljiv, ampak o zgodovinskem in 
arhitektonskem pomenu kapelice božjega groba, katera stoji skoraj pozabljena na hribu za farno 
cerkvijo v Novi Štifti. Po znanih virih je ena redkih, vernih kopij božjega groba v Jeruzalemu. Ta 
zanimiva kapelica je  zunaj sedem metrov dolga, štiri široka,pokrita pa je  z lesenimi skodlami. 
Včasih sta bila pred vhodom v kapelico kipa sedeče Matere Božje in klečečega škofa Petra 
Seebacha, katera se sedaj nahajata na pokopališkem zidu poleg glavnih stopnic pred cerkvenim 
pročeljem, č e  sklepamo po teh dveh kipih, bi morala biti kapelica pozidana okoli leta 1560, 
vendar je, kot bomo to pozneje videli, skoraj nemogoče. Zunanjost kapelice je  spredaj gladka, 
zadnji del pa obkroža deset polkrožnih arkad z enajstimi šesterovogalnimi stebri iz peščenca. 
Notranjost je pravokotno zasnovan prostor s križnim obokom. Desno od vhoda stoji reven lesen 
oltar, kateri prav gotovo ne more biti kapelici v ponos. Glede na zgodovinski pregled kapelic 
božjega groba v Jeruzalemu (poznanih je pet oblik, in sicer prvotni grob od leta 30 po Kristusu do 
okoli leta 330, Konštantinov "spomenik" okoli leta 330 - 1010, spomenik v romanskem slogu 
(1055- 1555), gospodov spomenik v gotski obliki (1555-1808) in gospodov grob v 
rusko-bizantinskem slogu (1808 do danes), je kapelica v Novi Štifti kopija gospodovega 
spomenika v gotski obliki, kateri je  na žalost leta 1808 pogorel. V razmerju mer je sicer nekoliko 
manjša, je pa popolnoma enaka notranja razdelitev. Nesporno ima Nova Štrifta kopijo božjega 
groba v starejši obliki kot sam Jeruzalem. Večina kopij božjega groba je bila verjetno zgrajenih po 
letu 1623. Tega leta so bili izdani načrti jeruzalemskega izvirnika. V naših krajih so bile zvečine 
grajene v drugi polovici 17. stoletja. Iz istega obdobja je tudi kapelica v Novi Štifti, č e  bi bila iz 
časa škofa Seebacha, torej okoli sto let starejša, bi domnevno ohranila gotske loke, kateri so 
deloma krasili prvotno cerkev. V kolikor ta razmišljanja držijo, potem kip mašnika na pokopališkem 
zidu, nekdaj klečeč pred kapelo, ne upodablja škofa Petra Seebacha (umrl leta 1569). č e  bi bil kip 
iz omenjene dobe, torej iz dobe visoke renesanse, bi gotovo imel vtisnjen pečat tedanjih 
umetniških struj. Bolj gotovo je, da predstavlja kip baročno delo iz 18. stoletja, brez umetniške 
vrednosti. V tej poziciji so običajno, ni pa pravilo, upodabljali sv. Filipa Nerija, ki je bil razglašen za 
svetnika leta 1622. Dvom o škofovi upodobitvi je torej upravičen. Kakorkoli že kapelica božjega 
groba s svojo izvirnostjo gotovo ne zasluži usode počasnega propadanja, ampak mora pozitivno 
vplivati na krajane in širšo kulturno srenjo pri razmišljanju in obračanju denarja v prid ohranjanja 
kulturno zgodovinskih objektov. Edi Mavrič

Prosvetno in Turistično društvo 
Solčava, Aktiv kmečkih žena in Krajevni 
odbor DPM Zgornje Savinjske doline so 
bili organizatorji zanimive razstave 
vsakodnevnih in prazničnih jedi, ki je 
bila 1. maja v dvorani Zadružnega doma 
v Solčavi.

Na njej so gospodinje iz širšega solčavskega 
območja predstavile svoje izdelke - od tipičnih 
kmečkih malic, sladic do jedi, ki so jih in jih še 
vedno pripravljajo tudi za kosila in večerje.

Razstavljenih jedi je bilo vsekakor preveč, da 
bi jih naštevali, vse pa so bile skrbno dekorirane 
in na prikupen, nevsiljiv način predstavljene 
obiskovalcem.

Organizatorji si želijo, da bi razstava, ki zaradi 
narave blaga traja le en sam dan, postala 
tradicionalna v pravem pomenu besede in da bi v 
bodoče v Solčavo privabljala obiskovalce tudi iz 
širše domovine. Zaželimo jim obilo uspeha!

Tekst in foto: KF
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V prazničnih dneh

Napovedanega Jurjevega sejma ni bilo. Pogled na sejmišče 24. aprila ob 10. uri. V nekaterih krajih ohranjajo star običaj postavljanja mlajev. Takole so se potrudili v 
Šmartnem.

Delavska godba na pihala je na praznik dela zaigrala v vseh večjih krajih občine 
- tudi v Savinjskem gaju.

Številni turisti, ki so v prazničnih dneh obiskali Logarsko dolino, so se lahko 
prepričali o "kvaliteti" ceste Ljubno - Luče.

Tekst in foto: KF in C.Sem
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Vabimo vas na a*
Revijo pevskih zborov I

♦
odraslih pevcev, |

ki bo v soboto, 15. maja 1993 *
v Kulturnem domu na Ljubnem ♦

in na £

Revijo pevskih zborov *
otrok in mladine, \

ki bo v petek, 21. maja 1993 »
v Osnovni šoli v Lučah *■
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Lep uspeh mladega 
glasbenika

Na tekmovanju gojencev glasbenih šol Slovenije, je bil med 
uspešnimi tudi mladi Mozirjan, Primož Kranjc, gojenec Glasbene 
šole v Nazarjah, v razredu Silvane Gorjanc.

Že v predtekmovanju na Vrhniki je v igranju na harmoniko 
dosegel 4. mesto, ko pa je  bilo vsedržavno tekmovanje v Ljubljani, 
pa je dosegel 7. mesto v skupini harmonikašev starih od 10 do 11 
let.

Vsekakor lep uspeh, tako za Glasbeno šolo v Nazaijah, kot tudi 
za mladega harmonikaša.

A. V.
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Seja turističnega društva Solčava
Prizadevni člani Turističnega društva Solčava so se na zadnji seji 

pogovarjali predvsem o odprtju centra za turistične informacije in o 
organizaciji prireditve Dan turizma.

Temeljna ugotovitev je bila, da bi bili stroški turističnega centra visoki, zato naj bi zaposleni v 
njem dobival ustrezno provizijo od vsakega napotenega gosta. Strinjali so se tudi s predlogom, 
da se pristopi k izdelavi propagandne mape, v katero bo mogoče vlagati prospekte posameznih 
turističnih objektov. Pridobili bodo predračun.

S prireditvijo Dan turizma, ki bi bila v mesecu juniju, bi zajeli predvsem stare običaje, domače 
obrti (predenje, kuhanje žganja), povorko s kozami in konji, predstavitev plezanja in domačih 
muzikantov. Sodelovali pa naj bi tudi kulturniki in športniki s svojim programom. V ta namen so 
imenovali organizacijski odbor.

KF

• format 24 x 30 cm 
- trda vezava
' 150 črnobeli razglednic 
-100 strani
• povzetek teksta v angl.in nemški jezik

v prednaročilu več 
kot 20 % ceneje 9 { e z n a n c u

S ta la  sem tam,
zam išljeno zrla  -preriše in  čakala avtoßus. 

M oja g lava  je  Bila težka, 
polna čmiA m isli in  spom inov.

Mišem opazila ljudi, 
k i so h ite li mimo mene.

\Totem pa sem dvignila pogled...
... in  takrat sem g a  zagledala.

Sedel je  nedaleč stran od mene. 
MjegoVe m isli so Bile odsotne.

Opekaj časa sem g a  gledala, 
potem  pa sem svoj pogled usmerila drugam. 

A  nisem dolgo zdržala.
Oči so iskale svoj cilj - njega.

Spet sem g a  pogledala.
06čutila sem njegov pogled, 

videla sem, 
da me opazuje.

Z a  trenu tek mi je  postalo nerodno.
S pet sem odvm ilapogled, 
čeprav tega nisem želela.

On pa je  še Vedno sedel tam  in gledal... 
Vem  d a je  čutil, da sem žalostna, 

M asm ehnilse je  - 
%ot, da h i me h o tel razveseliti.

Ja z pa sem hila še Bolj žalostna, 
ker sem  Vedela, 

da Bo km alu Vsega konec 
in  da se Bo odpeljal stran.

... nisem se m otila... 
ko t za  slovo m eje še enkrat pogledal.

'Takrat pa je  aVtoVus odpeljal 
in  s  saBoje V zel tud i njega, 
k i m ije sredi pustega dne 

prinesel tu d i trenutekjVeselja.
Me poznam  ga,

Verjetno g a  tu d i ne Bom nikoli Več videla, 
pa Vendar m ije lepo, 
ko se spom nim nanj.

Anita Atelšek
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Radioamaterji so zborovali
V' soboto, 24. aprila 1993, so se na svoji redni letni skupščini zbrali člani Radiokluba Mozirje.

S svojim dosedanjim delom so v preteklem letu lahko zadovoljni, saj so že v začetku 1992 leta aktivirali sekciji v Lučah in Gornjemu Gradu. Sekcija 
v Gornjem Gradu dobro deluje in ima 13 operaterjev,od katerih se jih večina tudi oglaša preko klubske postaje S59DGS. Delo sekcije v Lučah pa 
nekam peša, čeprav je tam 6 usposobljenih operaterjev.

V pomladanskem času je pod mentorstvom Ludvika Esa potekal tečaj za radiooperaterje in je uspešno opravilo izpit 20 novih članov radiokluba.
Člani konstruktorske sekcije so v lanskem aprilu uspešno prikazali svoje izdelke na vseh štirih osemletkah v občini z namenom, da pri mladih 

vzbudimo interes za poklice elektrotehnike in elektronike. Za svoj prikaz je radioklub prejel priznanje in zahvalo s strani kolektiva učiteljev za tehnični

^ o u k  z željo za nadaljnje sodelovanje. Sodelovali smo pri izvedbi PENTATLONA in uspešno 
vršili radijske zveze z vsemi etapami.

Udeležili so se tudi tekmovanja na UKW področju in dosegli v skupnem plasmaju 10 mesto. 
Vojna na področju BIH je  povzročila, da so se nekateri člani, predvsem pa Ludvik ES, zelo 
angažirali pri posredovanju raznih sporočil na in iz zasedenih področij za potrebe beguncev in 
svojcev živečih v Sloveniji.
Za naprej pa so si zadali naslednje naloge:
- urediti zunanjost in notranjost klubskih prostorov,
- aktivnosti pri usposabljanju novih članov,
- prikaz konstrukcij na šolah v občini za učence osmih razredov,
- udeležba na tekmovanjih - UKW, KV in ARG,
- sodelovanje z ostalimi ustanovami v občini če bodo potrebe,
- izgradnja bivaka v Borseki.

Kotnik Stane S57HSK

Občni zbor 
gornjegrajskih 

planincev
Po uvodnem pozdravu je  predsednik 

planinskega društva g. Rup Franc ml. v 
svojem poročilu na kratko orisal delovanje in 
težave društva, s katerimi so se spopadali v 
preteklem letu. Poleg obnove doma, v 
katerega so vložili veliko udarniških ur, kar 
okoli 500 se je  slišalo, so v lanskem letu 
uspešno izpeljali smučarski tečaj, organizirali 
planinski tabor v Krnici in izvedli tradicionalni 
meninski veleslalom. Sodelovali so v povorki 
ob gornjegrajskem prazniku in sploh se ne 
branijo dela in aktivnosti, v kolikor se pokaže 
potreba v okviru KS. Zaskrbljujoč je podatek, 
da se je  upad članstva povečal kar za 30 %. 
V razpravi po poročilih se je  večina 
razpravljalcev dotaknila in to zelo kritično, 
problema oskrbnika planinskega doma na 
Menini planini, s katerim društvo iz različnih 
vzrokov ni našlo skupnega jezika. Želja vseh 
prisotnih je  bila, da se to vprašanje vendarle 
uredi na zadovoljstvo vseh, planincev, 
oskrbnika in društva kot takega. V tekočem 
letu planirajo nadaljevati s popravilom doma 
in na novo označiti planinske poti. Zaradi 
visokega jubileja slovenskega planinskega 
društva (sto let), se tudi gornjegrajski planinci 
pripravljajo ob pričakovani pomoči ostalih 
društev na dostojno proslavitev tega 
dogodka, kateri naj bi dobil poudarek ob 
gornjegrajskem prazniku. Edi MAVRIC

D ru š tv o  u p o k o je n c e v  Moz ir je :

Razvit nov društveni prapor
Mozirski upokojenci so se v soboto, 1. maja zbrali na občnem zboru društva v domu TVD Partizan.

V uvodu jih je pozdravil predsednik sveta KS, Rade Rakun. Predsednik društva, Franjo Steiner st., je nato v krajši kroniki predstavil 
tok dogodkov v minulem obdobju. Poudaril je, da je bilo Društvo upokojencev Mozirje ne glede na možnosti, ki jih je ponujal Zakon o 
društvih iz leta 1974, ustanovljeno "šele" leta 1981, pred trinajstimi leti torej. Od takrat dalje je društvo vseskozi napredovalo vse do 
danes, ko imajo v najemu ustrezne poslovne prostore z lastnim inventarjem, brezplačno pravno pomoč enkrat mesečno, redne 
mesečne sestanke in vse ostalo, kar je potrebno za uspešno delo, vključno z družabno dejavnostjo. Število izletov in piknikov govori 
temu v prid. Ne gre pa prezreti tudi drobnih pozornosti, ki so jih člani deležni ob zaključku koledarskega leta ali ob obisku v domovih 
za ostarele občane.



Po besedah Franja Steinerja st. je v celjski regiji trenutno nad 54.000 upokojencev, 
od tega v naši občini 3.514. Od teh je približno polovica starostnih upokojencev. 
Varstveni dodatek je konec leta 1992 prejemalo 886 upokojencev. V devet 
upokojenskih društev, kolikor jih deluje na področju občine Mozirje, je včlanjeno 2506 
upokojencev, od tega v Mozirju 613.

Občni zbor je za novo tajnico društva izvolil Pavlo Lekše, potrdil pa je tudi nova 
društvena pravila, ki so v skladu s pozitivnimi spremembami v državi.

Priznanja za posebej požrtvovalno delo so prejeli Franc Florjane, Mirko Kovačič, 
Stanko Kerlatec, Anica Lednik in Anica Štiglic, za odlično sodelovanje pa KS Mozirje, 
OŠ Mozirje in Vinko Matjaž. Tri članice društva, ki so v upokojenski organizaciji vse od 
leta 1951, Antonija Zlovše, Ivanka Remše in Marija Jurko, so ob tej priložnosti prejele 
cvetje v znak pozornosti.

Ob razvitju novega, slovenskega praporja društva so nanj pripeli spominske trakove 
KS Mozirje, JP Komunala Mozirje in M-ZKZ Mozirje.

Prijetno prireditev, ki se je ob koncu spremenila v prijateljsko družabno srečanje, je s 
svojim vedrim nastopom popestril še mešani pevski zbor društva pod vodstvom Antona 
Acmana st.

Tekst: KF, Foto: Ciril Sem

Franjo Steiner st. med govorom
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Preventivna 
akcija SPV

Občinski svet za preventivo in vzgojo v 
cestnem prometu je v petek, 23. aprila, 
organiziral spomladansko akcijo "Brezhibno 
vozilo je varno vozilo", v kateri so poleg 
predstavnikov sveta sodelovali tudi policisti, 
inštruktorji avto šole Traffic, strokovnjaki za 
tehnične preglede in predstavniki 
zavarovalnice Triglav.

Osnovni namen akcije je bil preventivni pregled vozil V cestnem 
prometu, vzporedno z njo pa je tekla tudi preventivna akcija "Traktor 
v prometu" z identičnim namenom. Akcijo sta operativno izpeljali 
dve ekipi, od katerih je prva delovala na relaciji Solčava-Mozirje, 
druga pa na relaciji črnivec-Nazarje.

Skupno je bilo ustavljenih in pregledanih 65 vozil, za katera velja 
splošna ugotovitev, da so v povprečju manj brezhibna v primerjavi z

letom poprej. Največ napak je  bilo ugotovljenih na svetlobnih telesih, 
nepopolni dodatni opremi, prekomerno izrabljenih gumah, krmilnem 
mehanizmu itd. Vzpodbudno pa je, da so v akciji evidentirali le 4 
voznike, ki niso bili pripeti z varnostnim pasom, kar je v primerjavi z 
lanskim letom boljše. Rezultati akcije kažejo na to, da se napake na 
vozilih praviloma prično pojavljati po treh letih starosti.

V sklopu akcije je bilo pregledanih tudi 7 traktorjev, izmed katerih 
je imela večina pomanjkljivosti na svetlobnih telesih, samo eden 
izmed njih, lastnika Jožeta Rakuna iz Radmirja, pa je bil popolnoma 
brezhiben.

Akciji "Brezhibno vozilo je varno vozilo" in "Traktor v prometu" 
bosta ponovljeni v jesenskem času, v mesecu juniju pa bo SPV v 
sodelovanju z avto šolo Traffic organiziral akcijo prostovoljnega 
anonimnega testiranja voznikov o znanju cestno prometnih 
predpisov. Podrobnosti o tej akciji bomo objavili v 10. številki SN.

Kot nam je povedal predsednik.občinskega Sveta za preventivo in 
vzgojo v cestnem prometu, Božidar Jurič, se nadaljuje tudi akcija 
podpisovanja "častne izjave voznika". Slednjo je  do sedaj podpisalo 
preko 70 voznikov iz naše občine, ki so se tako moralno zavezali 
spoštovati načela varne vožnje. Vsi zainteresirani lahko podpišejo 
navedeno izjavo na prometnem oddelku občinskega Sekretariata za 
notranje zadeve.

Tekst in foto:KF

Končano srečanje 
EUFRA 93

Nazarski samostan je bil, kot smo že poročali, v dneh od 19. 
do 23. aprila, domovanje udeležencev srečanja EUFRA 93.

To je bilo redno letno srečanje predstavnikov evropskih Narodnih svetov 
Frančiškovega svetnega reda, ki se ga je tokrat udeležilo 32 predstavnikov 
iz vzhodne in zahodne Evrope. Zbrali so se v ponedeljek zvečer, v torek pa 
nadaljevali s predavanjem dr. Bonaventure z zagrebške teološke fakultete 
in predstavitvijo Frančiškove družine iz Slovenije. V sredo so se o aktualni 
tematiki svetnega reda pogovarjali s Tiborjem Kauserjem iz Madžarske in 
obiskali Radmirje, Logarsko dolino in Šmihel nad Mozirjem. Četrtkovo 
dopoldne so posvetili sv. Klari (letos je namreč Klarino leto), popoldne pa 
razpravljali o srečanju EUFRA 94. V petek so srečanje, ki je letos potekalo 
pod delovnim naslovom "Naša pot s svetim pismom", zaključili. Tudi to 
srečanje je bilo en korak več pri mednarodni uveljavitvi in promociji 
Slovenije v svetu, kjer so informacije o varnostnih razmerah pri nas še 
nepopolne in netočne. Organizator je za opravljeno delo prejel dobro 
oceno, enako pa velja tudi za Nazarje in Zgornjo Savinjsko dolino.

KF
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Domače zdravilstvo in zdravilci

Piše: Aleksander Videčnik

V različnih predelih naše doline so izkušnje z domačimi zdravilci različne, tudi 
v . \  postopki se med seboj razlikujejo, kar je seveda povsem razumljivo, saj so se zananja o

■ * *  tem prenašala iz raznih okolij od blizu in daleč. Prav zato bo zanimivo branje zapisov, ki
so bili narejeni z različnimi ljudmi v različnih krajih. O pričevanju Antonije Urbanc z 
Lepe Njive sem že nekaj napisal v zapisu o furmanih. Tokrat pa bom skušal podati 
njena pričevanja v zvezi z zdravilstvom. Povedati je treba poudarjeno, da je naša 
sogovornica vzgojila kar 15 svojih otrok in pri hiši niso poznali zdravnika, saj si ga tudi 

niso mogli privoščiti, je menila Urbančeva.
Na Lepi Njivi je tedaj, v času njene mladosti, veliko zdravila Presečka Micka, ki se je poročila v "Grabn", pravili pa so ji kar 

Florjanovka. Ljudje so ji popolnoma zaupali in imela je tudi vidne uspehe, kar je bilo še posebej pomembno, nikoli-ni nič računala, 
smatrala je njeno pomoč kot medsosedsko dolžnost. Seveda so se ljudje po svoje oddolžili, ko so ji ponudili kakšna živila. Ljudje so 
vedeli, da je znanje pridobila od očeta Presečnika, ki je bil pred njo, vsestransko iskan zdravilec.

Kot je vedela povedati Urbančeva, tam okoli drugega zdravilca niso poznali, razen včasih so klicali tudi zagovarjalca z Brezij, ki je 
bil znan pod domačim imenom "Breznikov".

Pri hiši so imeli vedno v zalogi razne zdravilne pripomočke od zelišč do mazil. Pripravljali so jih sami, večkrat tudi po nasvetu 
kakšnega zdravilca. Sicer pa je to znanje "šlo iz roda v rod". Nekatera teh zdravil so imela po mnenju ljudi večstranske učinke. 
Poznali pa so v glavnem le domače nazive za razna zelišča, saj kakšnih tovrstnih knjig niso imeli. Šele Mohorjeva družba je založila 
koncem prejšnjega stoletja knjigo, ki so jo ljudje zelo cenili. Urbančeva se spominja, kako je že stara mati večkrat opozarjala na žefaj 
(žajbl), virant, taužentrože in polaj. Zelo je bilo v čislih "rožno maslo". V maslu so kuhali razne zdravilne rastline in potem to uporabljali 
kot mazilo za pojave prehlada, mazali so po prsih obolelega, tudi rane in izpuščaje so zdravili s tem mazilom. Doma je bilo obvezno 
"črno olje", tega so med drugim uporabljali proti glistam, le nekaj kapljic v čaju je zaleglo. Črnemu olju so ponekod pravili smolenak. 
Tu bi želel poudariti, da so omenjeno rožno maslo ponekod drugače imenovali. Podrobnosti o tem v naslednjem sestavku! Visoko 
vročino, Urbančeva pravi, da je bolnik imel že črne podplate, so uspešno pregnali s pogostimi obkladki domačega sadnega kisa na 
rokah, nogah in hrbtu.

Hude rane (zarezline) so pocelili z zelenim lubjem lipe, ki so ga polagali na rano in ga pogosto zamenjevali. Lubje so zdrobili in ga 
dali na ustrezno krpo za obkladek. Za rane na sploh so polagali na bolno mesto obliž iz smole, česna in stare masti, temu so rekli 
"flajšter".

Bili pa so tudi potujoči zdravilci. Tako je bila znana Anzeljka iz Šoštanja, ki je redno potovala vse tja do Koroškega. Imela je s seboj 
celo vrsto domačih zdravil, tako čaje, kot tudi mazila. Te je seveda prodajala, vendar zelo poceni.
Ljudje so se pogosto srečevali s kožnim rakom. Le malo so sicer-vedeli o tej zahrbtni bolezni, pa vendar, verjeli so, da redno mazanje 
obolelega mesta, z doma narejenim bučnim oljem, pomaga. Urbančeva je tudi povedala, da so ljudje točno razlikovali med olji ki so 
jih stiskali iz določenih rastlin, olji, v katerih so namakali rastline, in destilanti iz rastlin.

Zobobol so preganjali na dva načina, ali so boleči zob drgnili dolgo in močno s česnom, ali pa so v ustih držali žganje.
Seveda tudi v okolici Lepe Njive ni manjkalo zagovarjanj. V tem je bil zelo znan moški, ki so ga poznali pod imenom "Zadrečan", 

kako drugače ga niso imenovali. Zagovarjal je s kamni različnih barv. Položil jih je pred sebe na mizo ali klop. Za določene bolezni je 
uporabljal določeno barvo kamna.Z njim je vlekel po telesu bolnika od glave do pete, ko je to opravil, gaje položil na mizo, čezenj pa 
naredil križ. Ko je s kamnom vlekel preko telesa, je mrmral zagovor. Če so bile bolečine še v drugih delih telesa, je tudi tod vlekel 
kamen ustrežene barve. Baje je del zagovora bil:

"...pertin, fergift, prsiljenje, pejdi iz glave, iz želodca, iz rok in nog". Predvsem vodenični ljudje so se zatekali k njemu po pomoč, 
tako se spominja Urbančeva. Po vsakem obredu je moral bolnik zmoliti v čast svojemu zaščitnemu svetniku očenaš in češčeno 
Marijo.

N  e  k a j  o  c o p r n i c a h

Spominjam se, kako so stari ljudje pripovedovali o coprnicah. Baje, da so bile tudi blizu našega polja v  en i votlini. Tisto votlino imenujemo 
Mormelica. Tam je  prostora po d  skalam i nekaj kvadratnih metrov in studenec.

Včasih se je  na polju delalo ročno, razen oranja in brananja. l/se se je  na roke okopavalo, kar je  bilo okopati, in po kolenih na roke plelo. Velike njive 
so ženske po kolenih preplazile in s prelico p level plele. Žito smo želi s srpi. Travo smo kosili s kosami in ročno z  grabljam i obračali ter grabiti seno.

Treba je  bilo b iti na polju od ranega jutra do večera. Kadar je  bila vročina, je  bila tudi huda žeja. Otroci smo hodili po  vodo v tisto votlino, ker je  bila 
mrzla, sa j je  pritekala izpod skal. Pa me je  bilo strah, če b i bila kje kakšna coprnica. Takrat jih  že n i bilo, ker nisem nobene videla.

Pravili so, da so nekatere gospodinje zvečer postavile na mizo skledo kislega mleka in šle spat. Ponoči pa so prišle coprnice in so vso posodo ter 
vse, kar je  bilo v kuhinji za pospraviti, lepo uredile. Seveda, kislo mleko so pa pojedle. Baje, da so kar na metlah prijahale, č e  b i jih  kdo ujezil, pa b i ga 
mogoče zacoprale, da ne b i imel sreče?

Še sedaj, če je  katera ženska bo lj nerodno oblečena, rečejo nekateri, da je  taka kot coprnica. A li če gre komu po sreči, rečejo, menda zna coprati.
K  Mormelici pa še sedaj marsikdo rad gre, ker je  tam dobra voda in za naš kraj tudi znana votlina. Tam je  m ir in čist zrak sredi gozdov. Lahko 

poslušaš žuborenje studenca in ptičje petje, občuduješ naravo te rse  poglobiš v notranjost duše. Anka Flere.
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Slovensko planinstvo

p o d r i n i c a
Že v prejšnjem sestavku smo opozorili na zahteve, da se sedež podružnice prenese v Celje, 

češ, tako bo v  središču porajajočega se planinstva na Štajerskem. Vendar je prevladovalo 
prepričanje, da je prav Fran Kocbek tisti, ki drži vajeti razvoja v rokah, zato so še naprej smatrali 
za pravilno, da ostane sedež v Gornji Savinjski dolini, saj Kocbek ni kazal znamenj, da bi se od 
tod preselil. Ko so na občnem zboru podružnice leta 1912 v Celju dopolnili pravila in jih  prilagodili 
potrebam razvoja, podružnica je tedaj imela že večje število sekcij po raznih krajih Štajerske, so 
hkrati tudi formalno sklenili prestavit' sedež podružnice v Gornji Grad, čeprav je  od tam delovala 
že vrsto let. Razširili so tudi upravni odbor in vanj izvolili poleg Frana Kocbeka, ki je  ostal načelnik, 
še Josipa Korbana, učitelja v Gornjem Gradu kot tajnika, Franca Podbrežnika kot blagajnika, za 
člana pa dr. Josipa Vrečka in dr. Milka Hrašovca. Tako so bili v odboru trije člani iz Gornjega 
Grada, dva pa iz Celja. Celjski odsek Savinjske podružnice SPD je  tedaj vodil dr. Anton Božič. Ob 
tem kaže poudariti, da so vsa imena celjskih odbornikov slovita, saj so vsi po vrsti bili na čelu 
narodnostnega boja Slovencev na Štajerskem. Omeniti velja še nekatere od vidnih planinskih 
vodilnih v Celju, kot dr. Josip Vrečko, Josip Hočevar, Rafko Salmič, Ivan Prekoršek, Franc Kranjc 
in dr. Gvido Sernec. Tudi ta imena se povsod pojavljajo, ko gre za slovensko narodno stvar.

č lanstvo v Savinjski podružnici se je številčno okrepilo z nastajanjem novih sekcij, ki so jih 
vodili najzavednejši slovenski izobraženci in domačini v posameznih predelih kjer so te nastajale. 
Na občnem zboru leta 1910 so poročali, da ima podružnica 1 častnega člana, 25 ustanovnih in 
141 rednih članov, častn i član je bil dr. Frischauf!

Omeniti velja še slovesnost ob desetletnici Savinjske podružnice, ki so jo praznovali pri Logarju 
v Logarski dolini. Tedaj so Franu Kocbeku podelili častno listino in dragoceno osebno darilo. 
Dogodek je  zelo odmeval v nemškem časopisju, ki je označevalo podobna srečanja kot razdiralna 
v planinski organizaciji. Spet dokaz, da so si jemali pravico ostati edini, ki so smeli predstavljati 
planinsko društveno organizacijo na "Nemškem" Spodnještajerskem.

Ker je denarja bilo vedno premalo, podružnica pa je imela velike načrte, je  Kocbek predlagal 
veliko narodno prireditev "Planinski sejem" v Radmirju (Sv. Frančišek). Po vseh slovenskih 
časopisih je oznanjal srečanje vseh, ki jim je  slovenska zemlja in naše planine pri srcu. 
Podružnični tajnik Šijanec je pripravil šaljivi list Planinski škrat, Branko Zemljič je uredil "planinski

za letovišče
P r i p o r o č a j o  s e

sledeči kraji:

Na Štajerskem :

Mozirje, Vransko,
Gornji Grad,

Na Koroškem : Ljubno in Luče.
Železna Kaplja, Bela in Jezero.

Na Kranjskem : Kamnik.
„Slov. plan. društvo.11

+ muzej", v katerem je razstavil 
vrsto upodobitev naših planin 
in gora, sejem pa je 
spremljalo še vrsto manjših 
prireditev, tako je v Radmirju 
leta 1907 bilo zbrano veliko 
ljudi in hkrati pa je to bila 
odmevna manifestacija 
slovenskega planinstva.

Morda vas 
zanima...

Igor Grdina je nedavno tega v nekem 
članku v Književnih listih Dela opozoril na 
načrte, ki so jih imeli s Slovenci nemški 
prevratniki, ko so 20. julija 1944 
nameravali odstraniti Hitleija. Zanimivost 
je v tem, da je eden vodilnih upornikov dr. 
Karl Goerdeler tolmačil Atlantsko listino 
tako, da bi naj Slovenci po vojni dobili 
pravico samoodločbe glede državnosti 
oziroma ali se bodo vključili spet v 
Jugoslavijo, ali pa bodo ustanovili svojo 
državo.

Zgodovinarji so to listino odkrili med 
zapuščino slovitega vodje nemške 
obveščevalne službe dr. Kaltenbrunnerja, 
objavili pa so jo v Zborniku 20. Julij 1944, 
izdan pa je bil s strani Bundeszentrale fuer 
politische Bildung, Bonn, 1969. (izdajatelj 
je v prevodu: Zvezna centrala za politične 
vede v Bonnu). Kot navajajo zgodovinarji, 
je Ernst Kaltenbrunner pripravil poročilo o 
načrtih prevratnikov in v tem so tudi 
omenjene navedbe, ki so za našo 
zgodovino dokaj zanimive, pa morda 
premalo osvetljene. Morda je res, da o 
nekaterih dogajanjih premalo govorimo.

Ob tem je zanimivo, da je od treh 
"velikih" (Roosevelt, Stalin in Churchill) le 
ameriški predsednik menil, da bi Slovenci 
sami odločali o svoji prihodnosti, ostala dva 
sta bila seveda proti in sta zahtevala 
državno tvorbo, kot je bila pred vojno, to je 
Jugoslavijo.

Koliko je bil načrt Karla Goerdeletja 
realen, je seveda stvar znanstvene presoje. 
Vendar je že samo na sebi zanimivo, da je 
Slovence smatral za nebalkansko ljudstvo.

A. V.

Moramo poudariti, da bi se planinstvo v naših krajih ne širilo tako uspešno, če 
ne bi Fran Kocbek imel na svoji strani domačine, ki so radi pomagali, ki so z 
razumevanjem dovoljevali urejanje planinskih poti na njihovi zemlji, ki so odstopali 
svoja zemljišča za gradnjo raznih zgradb in pomagali pri vodenju tujcev po 
planinah. To slednje je le malo znano. Kocbek je uredil vodniško službo že 
koncem prejšnjega stoletja. Med prvimi najdemo tale imena: Alojz Lončar in Franc 
Paher v Mozirju, Jurij Planinšek-Krašovec, Anton Pečovnik-Pečovnik in Anton 
Dolinar-Skoban iz Luč, Martin Vršnik iz Robanovega Kota, Blaž Plaznik iz 
Solčave, Franc Piskernik iz Logarske doline in Franc Kremsar, Frischaufova koča. 
V seznamu najdemo tudi Janeza Piskernika, ki je opravljal vodniško službo za 

nemško planinsko društvo, tako pa tudi Anton Dolinar-Skoban. Seveda je treba pojasniti položaj Janeza Piskernika, ki je bil sicer zvest sodelavec 
Frana Kocbeka in velik Slovenec. Kot oskrbnik Piskernikovega zavetišča, to je  tedaj pripadalo nemškemu planinskemu društvu, je  pač opravljal tudi 
vodniško službo za to društvo. Zanimivo je, da je Kocbek skupaj z Mihom Kosom izdal prvi vodnik za Savinjske planine leta 1894, v katerem so 
navedene celo cene vodniške ure za posamezne planinske ture.

Seveda pa ni šlo vse vedno in povsod gladko. Kocbek si je zelo prizadeval za gradnjo planinskih zavetišč, saj so dotedanja bila le nemška. Ob 
tem je  domala povsod naletel na zemljišča, ki so bila v lasti veleposestva ljubljanske škofije. V Gornejm Gradu je tedaj upravljal v imenu ljubljanskih 
škofov posest nemško misleči Hofbauer. Ta je velikokrat preprečeval kakšne načrte slovenskih planincev v Savinjskih Alpah ali planinah. Zato ni bilo 
redko, da so se slovenski planinci obračali za pomoč neposredno na nadškofa v Ljubljano.
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Iz Kocbek - Kosovega Vodnika za Savinjske planine (1894)

A. Videčnik



Pogovor z Matjažem Kselmanom, komandirjem Policijske postaje Mozirje

Kako Izboljšati prometno varnost
Prvo četrtletje vsakega leta je praktično 

povsod (vsaj deloma) namenjeno tudi za 
izdelavo poročil o stanju in delu v preteklem 
letu. Nič drugače ni tudi pri policiji. O 
področjih, ki so v njeni pristojnosti, smo se 
pogovarjali s komandirjem Policijske postaje v 
Mozirju, Matjažem Kselmanom.

S N : Če b i naš pogovor 
p r ič e li s stanjem na 
področ ju  javnega reda in  
m iru , kakšne so vaše 
ugotovitve za leto 1992? 
MATJAŽ KSELMAN: 
Stanje na področju javnega 
reda in miru je bilo v 
lanskem letu precej slabše 
kot v letu 1991. Število 
kršitev se je povečalo za 
48%, med katerimi pa kljub 
večjemu številu javnih 
shodov in prireditev nismo 
beležili množičnih kršitev. 
Med kraji storitev so na 
prvem mestu gostinski 

objekti, kjer je  beležen 19% porast, zaradi česar smo povečali 
število preventivnih kontrol. Največ kršitev je bilo storjenih ob 
nedeljah in sobotah. Precej se je  povečalo število povratnikov, 
zmanjšalo pa se je število kršiteljev, ki so bili pod vplivom 
alkohola. Gledano absolutno je bilo največ kršiteljev starih nad 30 
let, procentualno pa seje najbolj povečalo število kršiteljev starosti 
od 18 do 21 let.
S N : K a j p a  ostale kršitve?
MATJAŽ KSELMAN: Največje število kršitev in prekrškov 
ugotavljamo pri zakonu o sladkovodnem ribištvu, sledijo kršitve 
zakona o orožju, zakona o gibanju in bivanju tujcev itd.
S N : N am  la h ko  orišete s ituac ijo  na pod roč ju  k rim ina lite te?  
MATJAŽ KSELMAN: V letu 1992 je policijska postaja Mozirje 
obravnavala 382 kaznivih dejanj, kar je 165 več kot leto poprej. 
Od skupnega števila nam je uspelo raziskati 72% vseh kaznivih 
dejanj, kar je zahtevalo veliko truda in strokovnega dela. 
Zaskrbljenost vzbuja število mladoletniške kriminalitete in število 
kaznivih dejanj, ki so jih storili otroci, saj smo v minulem letu 
obravnavali 17 mladoletnikov in 14 otrok. Zabeležili smo tudi 
močan porast gospodarske kriminalitete, kjer smo obravnavali 27 
primerov.
V strukturi kaznivih dejanj premoženjske delikvence prevladujejo 
tatvine in velike tatvine, goljufije in poškodovanja tuje stvari. Pri 
kaznivih dejanjih gospodarske kriminalitete so na prvem mestu 
gozdne tatvine, katerih 5 nismo uspeli raziskati. Med vzroke za to 
lahko vsekakor prištevamo dejstvo, da oškodovanci tovrstna 
kazniva dejanja prijavljajo z večdnevnimi oziroma večmesečnimi 
zamudami. Ocenjujemo pa, da je  bilo na področju gospodarskega 
kriminala strnjenih še več neodkritih in neprijavljenih kaznivih 
dejanj, ki niso bila prijavljena.

S N : K ako  je  z varnostjo v cestnem prom etu?
MATJAŽ KSELMAN: V preteklem letu se je na območju naše 
policijske postaje zgodilo 48 prometnih nezgod s smrtnim izidom 
ali telesnimi poškodbami, kar je za slabih 85% več kot v letu 1991. 
Stanje se je torej precej poslabšalo, saj so tri osebe izgubile 
življenje, 57 pa je bilo telesno poškodovanih. Največ 
povzročiteljev je bilo, razumljivo, med vozniki osebnih 
avtomobilov. Največ prometnih nezgod seje zgodilo izven naselij, 
kar je ravno obratno v primerjavi z letom 1991. Med vzroki 
prometnih nezgod so na prvih mestih neprimerna hitrost, vožnja 
pod vplivom alkohola in nepravilna stran ter smer vožnje. Zanimiv 
je  tudi podatek, da se je število prometnih nezgod bistveno 
povečalo v drugi polovici leta, ko se je v zadnjih petih mesecih 
zgodilo toliko prometnih nezgod kot v celem letu 1991. Pri vsem 
tem vsekakor ne gre prezreti dejavnika slabega cestnega omrežja v 
naši občini.
S N : K ako  je  p o lic ija  delovala p r i  u re ja n ju  cestnega prom eta?  
MATJAŽ KSELMAN: Operativno delo je potekalo v skladu s 
programskimi usmeritvami in sprotno oceno razmer. V letu 1992 
smo zaradi kršitev cestno prometnih predpisov podali 848 
predlogov za uvedbo postopka o prekršku sodniku za prekrške. Od 
skupnega števila prekrškov je bila v 305 primerih ugotovljena 
vožnja pod vplivom alkohola, v 192 primerih vožnja brez 
vozniškega izpita in v 164 primerih vožnja neregistriranega vozila. 
Na mestu prekrška je bilo izrečeno kršiteljem 1444 mandatnih 
kazni in izdanih 826 plačilnih nalogov.
Poudariti moram, da smo sodelovali tudi z drugimi subjekti, 
zadolženimi za varnost cestnega prometa, pri čemer smo posvetili 
največ pozornosti najmlajšim udeležencem v prometu.
S N : In  za konec razgovora: ka kšn i so obeti v letošnjem  letu?  
MATJAŽ KSELMAN: Stanje se zaenkrat bistveno ne spreminja. 
Policisti PP Mozirje si želimo predvsem več sodelovanja s šolami 
in drugimi institucijami v cilju izboljšanja prometne varnosti, 
hkrati pa menimo, da bodo morali svoj delež prispevati tudi drugi 
subjekti, nenazadnje tudi tisti, ki imajo pristojnost sanacije in 
ureditve cestega omrežja v občini. Tekst in foto: KF

SADJARSKI KROŽEK 
MOZIRJE

V A B I L O
V soboto, 15.5.1993 organiziramo ogled intenzivnih 

jablanovih in drugih nasadov v okolici Krškega ter obisk 
zidanice.

Odhod avtobusa bo ob 8.00 uri izpred Mercator - ZKZ 
Mozirje v Ljubiji. Okvirna cena ekskurzije je  2.300,00 SIT 
(avtobusni prevoz, strokovno vodstvo, kosilo, degustacija).

Prijave zbiramo do vključno 11.5.1993 na tel. 832-282 
Bogdan Fürst ali 832-251 Kmetijska svetovalna služba 
Mozirje.

Organizator: Bogdan Fürst



š p o r t

Turnir v košarki in 
razpis za letno ligo

TVD PARTIZAN MOZIRJE je 1. maja 1993 na košarkarskem igrišču v 
Mozirju organiziral turnir v košarki. Na njem so nastopile 4 ekipe, ki so se 
pomerile med sabo po sistemu vsak z vsakim.
REZULTATI
MOZIRJE MLADI : TVD PARTIZAN MOZIRJE 33 : 50
GORNJI GRAD : BOČNA 24 : 21
MOZIRJE MLADI: GORNJI GRAD 45 :38
TVD PARTIZAN MOZIRJE : BOČNA 62 : 49
MOZIRJE MLADI: BOČNA 41 :32
TVD PARTIZAN MOZIRJE : GORNJI GRAD 84 : 33
VRSTNI RED
1. TVD PARTIZAN MOZIRJE 3 0 6
2. MOZIRJE MLADI 2 1 5
3. GORNJI GRAD 1 2  4
4. BOČNA 0 3 3

Istočasno obveščamo vse ljubitelje košarke, da bomo, kakor že lansko
leto, tudi letos organizirali LETNO LIGO V KOŠARKI za 
REKREATIVCE. Liga se bo pričela 29.5.1993 in bo trajala predvidoma do 
21.8.1993. Vse tekme se bodo igrale na asfaltnem igrišču v Mozirju, 
opremljenem z reflektorji in sicer vsako soboto eno komplet kolo. V ligi 
lahko igrajo samo neregistrirani igralci. V ligi bo predvidoma nastopalo 11 
ekip iz ZGORNJE in SPODNJE SAVINJSKE ter ŠALEŠKE doline. 

Štartnina za ligo znaša 10.000 SIT.
Vse zainteresirane ekipe pozivamo, da pokličejo na tel. 063-831-646 

popoldne ali 063-776-102 dopoldne (JANKO Janez), kjer boste dobili 
nadaljne informacije.

Žrebanje razporeda tekem se bo vršilo 
v soboto 22.maja-a 1993 s PRIČETKOM ob 19.00 uri 
na KOŠARKARSKEM IGRIŠČU V LOKAH V MOZIRJU

TVD PARTIZAN MOZIRJE, Janez JANKO

SLOVGNIA EXTREME
Pentatlon Zgornja Savinjska dolina 1993

5. in 6. junij 1993
Tudi letos bo v začetku junija v Zgornji Savinjski dolini živahno. Ljudje vse bolj spoznavajo njene naravne in kulturne vrednote in se radi 

vračajo v dolino, kjer lahko dožive gozdove, gore in vode.
To velja tudi za tekmovalce petih ekstremnih disciplin (dirkalnega kolesa, gorskega kolesa, kajaka, gorskega teka in jadralnega padala), ki 

se bodo našega pentatlona tudi letos zagotovo udeležili v velikem številu.

Potek proge bo isti, kot preteklo leto s startom in ciljem v Mozirju. Dirkalni kolesarji se bodo podali po še vedno luknjasti cesti do Logarske doline, 
kjer bodo v  kampu predali štafeto (startno številko) gorskim kolesarjem, ki se bodo potili po strmih serpentinah proti Pavličevem sedlu in naprej po 
Panoramski cesti, vse do kmetije Robnik, kjer se vrtoglavo strm kolovoz prevesi v od hudournih voda razdejano sotesko Klobaše. Tu je poleg znanja 
in moči potrebna tudi dobršna mera poguma.

V Lučah jih čakajo kajakaši, ki najprej prebredejo Savinjo in na drugi strani skočijo v svoje čolne in odveslajo vse do Kajak centra Prodnik. Edi 
Jurjevec bo tudi letos poskrbel za prijetno vzdušje tekmovalcev in gledalcev.

Gorski tekači začnejo IV. etapo po soteski Gračnice navzgor do kmetije pod Tirskimi pečmi, kjer jih ozka planinska pot popelje mimo Podlesnika na 
Golte in navzdol do hotela.

V tretje gre rado, zato pričakujemo, da bo vreme letos naklonjeno tudi jadralnim padalcem, ki bodo morali najprej z vso opremo teči na Boskovec, 
kjer je vzletno mesto. Od tam bodo pojadrali do nogometnega stadiona v mozirskem Gaju.

P R O G R A M  P E N T A T L O N A  Z G O R N J A  S A V I N J S K A  D O L I N A  93
SOBOTA, 5.junij: 10.00 - 14.00: uradni trening za jadralne padalce

15.00 - 17.00: okrogla miza: EXTREMNI ŠPORTI
18.00 - 19.00: TISKOVNA KONFERENCA
20.00 - 01.00: zabavno glasbena prireditev z ansamblom ČUDEŽNA POLJA j

NEDELJA, 6.junij: 08.00 - 08.30: uradna otvoritev Pentatlona 93
09.00: START
13.00 - 14.15: nogometna tekma na velikem igrišču v Gaju med VETERANI SLOVENIJE in MOZIRSKO SELEKCIJO |
14.00 - 15.00: pristanki jadralnih padalcev na nogometnem igrišču
16.00 - 17.00: razglasitev rezultatov, podelitev pokalov in nagrad
16.00 - 21.00: zabavno glasbena prireditev z ansamblom DON JUAN IN HAIDI

ČLANI PROJEKTA SLOVENIA EXTREME:KOVINOTEHNA CELJE, ELKROJ MOZIRJE, ZAVAROVALNICA TRIGLAV, AVTOHIŠA, AGFA, 
GEA, PAMO, PRODAJALNE MEŠIČ, ZALATARNA CELJE, EMO CELJE, RADENSKA, LJUBLJANSKA BANKA CELJE, MONDTOURS, GOZDNO 
GOSPODARSTVO NAZARJE, OBČINA MOZIRJE, MERCATOR ZGORNJESAVINJSKA KMETIJSKA ZADRUGA, VINO ŠMARTNO, STUDIO OREH.

Maraton tokrat krajši
15. maraton v malem nogometu v Nazarjah, ki 

ga ekipi starih in mladih vsako leto igrata v sklopu 
prvomajskih prireditev, je letos potekal prav v noči 
na praznik dela.

Zaradi slabše fizične pripravljenosti starejše ekipe, so se tokrat odločili 
čas igranja skrajšati za polovico - 12 ur torej. Ekipe mladih to ni motilo na 
poti k zmagi, končni rezultat je bil 70 : 61 v njihovo korist Z enajstimi 
doseženimi zadetki sta bila najboljša strelca Damjan Bitenc (mladi) in 
Franci Šemenc (stari). Maraton je v deževnem vremenu sodilo pet 
sodnikov, ogledalo pa si ga je približno 300 gledalcev. Skupni rezultat 
petnajstih tekem je sedaj spet neodločen - 7 1/2:7 1/2, kar daje vedeti, da bo 
prireditev izvedena vsaj še prihodnje leto. KF

O O



Penzion Palenk
V eni najlepših alpskih dolin - Logarski dolini, je Kovinotehna leta 

1989 zgradila dom Palenk. Ime je  dobil po bližnjem slapu Palenk. 
Slap je  razglašen za naravni spomenik, ker je  za obiskovalce lep in 
zanimiv. Sam dom Palenk nudi gostom osem apartmajev, snack bar 
Kamin, restavracijo, kabinet Palenk, sejno sobo Planjava, trim 
kabinet in savno. Gostje lahko v Palenku resnično uživajo in se 
sprostijo. Njihova ponudba je  zelo zanimiva in svojevrstna.

Nudijo organiziran lov na visokogorsko divjad, plezalno šolo, 
ribolov, smučarski tek, izposojo gorskih koles, turno smuko, 
lokostrelstvo, turno jahanje in kajakaštvo. Vsak gost lahko resnično 
izbere, kar mu ugaja. Če pa s ponudbo Palenka ni zadovoljen, lahko 
gre na izlet v Matkov kot, kjer si lahko ogleda Matkov škaf. Daljši 
izleti pa so tudi v Robanov kot, v Potočko zijalko, v Snežno jamo na 
Raduhi... Medse pa vabijo tudi lepi vrhovi naših Savinjskih Alp. 
Turisti, željni miru, pa lahko uživajo v opojnosti čiste narave in 
mirnega okolja.

Dom Palenk si s svojo pestro ponudbo zasluži ime, ki ga nosi.

Andreja Bergant in Eva Ajnik, Turističnui krožek OŠ Luče

SN so pisale pred 20-imi leti:

Gradnja ceste proti 
Logarski dolini

Delavci Cestnega podjetja Celje so pričeli z nadaljevanjem 
gradnje ceste proti Logarski dolini. Cestni sklad RS Slovenije 
je za letošnje leto zagotovil sredstva v znesku 495 milijonov 
S-din, to pa denarno pogojuje, da bo cesta modernizirana do 
Solčave. Gradnja ceste poteka po nekoliko boljšem terenu 
kakor v lanskem letu v soteski Igle. V teku so dela na 
opornih zidovih, ki varujejo cestišče pred drsenjem plazov, 
nadalje se izvaja odvodnjavanje ter gradnja propustov na 
cestnem pasu. Pri Bevšku se razširja most čez Belo, ki 
priteka iz Robanovega kota. Delavcem Cestnega podjetja 
Celje želimo, da bi imeli lepo vreme, saj jih je muhasto 
aprilsko vreme motilo pri njihovem težkem in napornem delu.

SN so pisale pred 10-imi leti:
Dobrodošli udeleženci vlaka 

Bratstva in enotnosti
Druga svetovna vojna je s svojimi grozotami stkala 

nepretrgane vezi bratstva in enotnosti jugoslovanskih 
narodov in narodnosti. Že v prvih mesecih okupacije so 
izgnali na tisoče najbolj zavednih in okupatorju nevarnih 
rodoljubov na Hrvaško in v Srbijo. Teden za tednom so vozili 
vlaki naše izgnance v južne kraje, kjer so bili bratsko 
sprejeti, tam so našli svoj vsiljeni novi dom. Topel sprejem, ki 
so ga pripravile srbske družine izgnancem, je bil enkraten v 
pravem pomenu besede"bratski". Pod isto streho so delili zlo 
in dobro, doživljali isto usodo vendar zmeraj z upanjem v 
zmago pravičnega boja NOB in vrnitve na svoje domove.
V spomin na tista tragična in usodna leta skupnega trpljenja 

je bil že leta 1961 organiziran Vlak bratstva in enotnosti, ki 
naj goji trdne vezi med izgnanci in gostitelji in mlado 
generacijo, ki naj ohranja tradicije in krepi enotnost in 
bratstvo.

19.4. sta se ob 17.30 uri v Šmihelu sprla oče Ivan Š. (66) in sin 
Jure (27). Pri tem sta se žalila in razbila nekaj inventarja. Zoper oba 
so podali predlog sodniku za prekrške.

19.4. je okrog 19.30 ure v bistroju Tribuč v Mozirju Vojko P. (30) iz 
Brezja s pestjo udaril Milana J. (50) iz Brezja in ga lahko telesno
poškodoval. Zoper Vojka P. sledi predlog sodniku za prekrške.

*

21.4. je ob 19.10 uri Anton M. (16) iz Radegunde vozil traktor po 
regionalni cesti iz Žekovca proti Mozirju. Ko je  pripeljal do križišča z 
lokalno cesto proti Rečici, je  zavijal desno, pri tem pa je traktor 
zaradi neprimerne hitrosti pričelo zanašati in zapeljal je desno z 
vozišča v strugo potoka Trnava. Traktor, ki ni imel kabine niti 
varnostnega loka, se je prevrnil in pokopal voznika pod sabo, le ta 
pa je pri tem dobil tako hude poškodbe, da jim  je  na kraju nesreče 
podlegel.

*

21.4. je prišel okrog 22.00 ure domov pod vplivom alkohola Albert 
K. (30) iz Kokarij. V posteljo je legel s prižgano cigareto, zaradi 
česar se je vnela posteljnina. Ko se je  zbudil, je takoj pričel gasiti in 
pri tem razbil nekaj inventarja. To je  opazila Zdenka M., ki z njim živi 
v izvenzakonski skupnosti. Pričela sta se prepirati in pretepati, nakar 
je Zdenka zbežala in zaprosila policijo za intervencijo. Zoper oba 
bodo podali predlog sodniku za prekrške, zoper Alberta K. pa še 
ovadbo na temeljno javno tožilstvo zaradi povzročitve splošne 
nevarnosti.

*

22.4. je okrog 22.00 ure Roman T. (30) iz Pustega Polja pred 
svojim lokalom Pri Rakcu v Kokarjah fizično napadel Alberta K. (30) 
iz Kokarij. Zoper Romana T. bodo posredovali predlog sodniku za 
prekrške.

*

24.4. je ob 21.00 uri Andrej P. (15) iz Mozirja vozil kolo z motorjem 
iz Soteske proti Mozirju. 200 m pred odcepom za Lepo Njivo je 
zapeljal preveč desno in padel 2,6 m z vozišča v  propust in se pri
tem hudo telesno poškodoval. Moral bo k sodniku za prekrške.

*

27.4. je  prišlo do požara na travniku v  bližini kampa Logarska 
dolina, ki pa se zaradi pravočasne intervencije ni razširil na gozd. 
Ugotovljeno je  bilo, da je Jože P. (39) iz Dola pri Borovnici okrog
15.00 ure potem, ko si je  prižgal cigareto, odvrgel vžigalico na suho 
travo, ki se je nato vnela. Zaradi vetrovnega vremena se je ogenj 
hitro razširil, pri gašenju pa se je  Jože P. lahko telesno poškodoval.
Zoper njega so posredovali kazensko ovadbo na TJT.

*

29.4. je prišlo do požara na travniku, last Jožeta U. (59) iz Lenarta 
pri Gornjem Gradu. Lastnik je  dva dni pred tem na tem mestu kuril 
vejevje, ker pa je tega dne pričel pihati močnejši veter, se je okrog
13.00 ure Vnela trava v okolici kurišča. Požar je bil pravočasno
pogašen, zoper Jožeta U. pa sledi predlog sodniku za prekrške.

*

29.4. je Janko M. (30) iz Gornjega Grada okrog 14.00 ure med 
prepirom z roko udaril svojo mater Jožefo (59) in ji grozil. Moral bo
na zagovor k sodniku za prekrške.

*

30.4. sta se okrog 18.00 ure doma sprla Jože H. (49) iz Varpolja in 
njegov sin Jože (24). Pričela sta se prerivati in drug drugega
zmerjala, zato so zoper oba napisali predlog sodniku za prekrške.

*

OPRAVIČILO: V 8. št. SN je bila prometna nezgoda, ki se je 
zgodila 9.4. ob 12.45 na regionalni cesti pri podjetju Elkroj napačno 
zapisana. Bogomir G. (48) iz Celja je z osebnim avtomobilom 
izsiljeval prednost vozniku reševalnega vozila Janku Š. (44) iz 
Mozirja, ki je  vozil z neprimerno hitrostjo. Prišlo je do trčenja, v 
katerem je nastala večja materialna škoda. Zoper oba voznika so 
posredovali predlog sodniku za prekrške. BRALCEM IN 
VOZNIKOMA SE ZA NAPAKO OPRAVIČUJEMO.



pisma bralcev

Butalska skupščina 
drugič

Ni sicer moja navada, pa tudi nenapisano pravilo med pisci 
tovrstne literature mi brani polemizirati o vsebini in nenazadnje tudi 
resničnosti humorističnih zgodb, v kolikor so te resnično - 
neresnične humoreske tisto, za kar se žanrsko deklarirajo. Ker pa je 
bila v osmi številki SN objavljena "humoristična zgodba", ki razen 
manipulativnih namenov v smislu črnega humorja s humorjem nima 
nobene zveze, želim avtorja zapisa dopolniti, seveda zgolj zaradi 
popolnejše podobe te zanimive zgodbe. V kolikor dr. Žunter smatra, 
da je  njegova zgodba točna in edina zveličavna, je to pač njegov 
pogled na dojemanje resnice. Sam seveda dopuščam veliko 
možnost lastne zmote, ker se zavedam, da resnica ni vrednota v 
lasti nikogaršnjega zakupa, zato je  pripis o podobnosti z mozirsko 
občino nepotreben. Ker pa oba z gospodom Žunterjem poznava 
moč in vpliv zapisane besede, ne glede na njeno resničnost na 
bralce, želim njegovo humoristično zgodbo v delu, ki govori o 
podpisih butalskih poslancev o glasovanju o nezaupnici predsedniku 
butalske vlade dopolniti. Zgodba v tem delu meji že kar na filozofsko 
razpredanje, iz katerega je preprostemu bralcu moč razbrati, da so 
nekateri predstavniki butalcev podpis o glasovanju umaknili.To pa 
seveda ne drži. Izmišljotini se ponavadi reče laž, za tiste, ki tovrstno 
slovnično obliko širijo, pa upam, da tudi "Butalci" poznajo primeren 
izraz. Gre zgolj zato, da tudi humoristična zgodba pozna določene 
zakonitosti, katerim se resni pisci podrejajo. Vse skupaj pa je 
vendarle potrebno osvetliti tudi z druge plati, če želimo meriti 
resnico z vatli enakopravne vrednosti. Znano je, da je novi 
predsednik sveta KS Luče, zakaj on je  tudi znano, poleg ostalih 
(mogoče tudi sam) zbiral podpise odbornikov zbora KS omenjene 
skupščine, na podlagi katerih bi lahko razpravljali in tudi razrešili 
izvršno oblast in njenega predsednika predvsem. O taktnosti in etiki 
takratnega pristopa omenjenega iskalca podpisov ne kaže izgubljati 
besed, ker pa sem smatral, da je pobuda potrebna, sem svoj malo 
vreden podpis dal na razpolago skupščinskemu poslovniku, kateri v 
svojem členu pravi, da je na podlagi desetih poslanskih podpisov 
možno razpravljati o točki, zaradi katere postajajo "Butale" medijsko 
vedno bolj privlačne in razvpite. Podpisati da, vendar v interesu 
iskanja in po možnosti tudi spoznanja resnice o stvareh in dogodkih, 
ki so vsem znani. Moj podpis je razviden tudi iz priložene izjave. Do 
tu je torej potekalo vse po verjetnem scenariju nekoga(?). In potem 
zasedanje butalskega parlamenta, kot ga kolega Žunter imenuje. V 
uvodu k 13. točki dnevnega reda je bila prebrana obrazložitev 
predlagateljev vprašanja zaupnice oziroma nezaupnice.

In glej ga, nebodigatreba! Od tu naprej se začne čudna in do 
danes vsaj meni neznana igra, kateri sem želel spoznati pravila pa 
mi ni uspelo. Pa bi v maniri nevodljive butalske pameti kljub vsemu 
rad bil seznanjen z odgovori na mogoče nepotrebna vprašanja, 
katera sem žal zaman postavil tudi na zasedanju butalske 
skupščine.

Kdo, posameznik ali skupina, si jemlje pravico pisati obrazložitve v 
imenu podpisnikov izjave in to brez njih vednosti?

Zakaj tudi na odločno zahtevo nisem dobil odgovora na omenjeno 
vprašanje (ob predhodni izjavi predsednika zbora KS, da se to ne 
bo nikoli izvedelo)?

Kdo so torej tisti poslanci, ki so umaknili svoj podpis, kot je  
navedeno v izmišljeni zgodbi? č e  jih ni naj si jih avtor zgodbe pač 
izmisli, tako kot si je zgodbo samo.

Ali ni ravno tak način prezentiranja določenih stvari manipuliranje 
in zavajanje poslancev in to v maniri sistema, za katerega sem 
zmotno mislil, da smo ga vsaj na tem nivoju preživeli?

Ali ni morda prav zaradi netaktnega pristopa k reševanju za vse 
akutnega problema rezultat glasovanja tak, kakršen pač je?

Po vsemu sodeč laže tudi urednik SN, gospod Kotnik, ki je v 
sedmi številki novic zapisal, da sta delegata Jože Veninšek in 
spodaj podpisani protestirala proti takšnemu načinu izbiranja 
sredstev za dosego cilja, podpisa o vprašanju nezaupnice pa kljub 
temu nista umaknila. Menda je vsem jasno, da če bi ga, glasovanje

ne bi bilo možno, če niso bili v rezervi novi podpisniki. Sprašujem 
se, ali je  laž tudi novica, prav tako izpod Kotnikovega peresa, da so 
to famozno obrazložitev menda pisali v Lučah, nezadovoljni s 
predsednikom butalske vlade. Še bi lahko našteval o dogodkih 
tistega dne. Pa bodi dovolj. Mogoče samo še stavek.

Pisanje humorističnih zgodb je  sila resno opravilo, še posebno, če 
je tema zgodbe široka paleta znanih dogodkov. Sklicevanje na 
takšno ali drugačno podobnost je ustvarjanje megle, v  kateri že brez 
tega predolgo blodimo In to po zaslugi prenekaterega izmed nas 
poslancev butalske skupščine vključno s predsednikom vlade.

PS: Do sedaj in tudi v tem primeru svojega podpisa nisem zatajil 
oziroma spreminjal njegovo veljavnost po potrebi trenutnih razmer. 
Tudi za ceno življenjske sreče ne. Pa ti, dr.Žunter?!

Edi Mavrič
zbor KS butalske skupščine

Obrazložitev podpisnikov predloga o 
glasovanju o zaupnici predsedniku in 
celotnemu izvršnemu svetu občine 
Mozirje

Na širšem območju občine Mozirje se vseskozi pojavljajo 
konfliktne situacije med krajani in predvsem predsednikom IS SO 
Mozirje g. Božičem. V določenih primerih prihaja do zelo velikih 
zaostrovanj, zaradi česar nastajajo problemi pri reševanju 
problematike, ki jo je predvsem po poplavah v letu 1990 veliko. 
Nezaupanje do predsednika kažejo tudi decembrske volitve, 
rezultat tega je znan. Zaradi tega je tudi vse več pritiskov na 
odbornike v občinski skupščini, predvsem v zboru krajevnih 
skupnosti. Prav zaradi teh stvari je  bilo predlagano glasovanje o 
nezaupnici izvršnemu svetu in njegovemu predsedniku.
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Sporočilo
NSZS-Nacional socialne 

zveze Slovenije!
Navkljub temu, da je NSZS najaktivnejša izvenparlamentarna 

stranka (ustanovljena po volitvah!!!) se sporočila in izjave NSZS 
"izgubijo" in kasneje uporabijo, preko drugih strank..., zato želimo 
sporočiti javnosti sledeče:
- NSZS ni ekstremna naconalistična stranka, ampak stranka, ki se 
zavzema za nacionalne interese slovenskega naroda, s poudarkom



na sociali - vse pa v skladu z zakoni in ustavo;
- NSZS je v času od 2.2.1993 - 14.4.1993 podala parlamentu. 10 
pobud, v vodstvu parlamenta so bile obravnavane le dve, pa jih ni 
nobena poslanska skupina podprla (obravnavani sta bili prvi dve 
pobudi);
- NSZS nima nič skupnega z t.i. koordinacijo desnosredinskih 
strank, ampak želi povezati stranke narodnjaške opcije v  Slovensko 
listo, čemur so naklonjeni deli NDS, NSZS in posamezniki iz RZS, 
načeloma pa je  to pripravljenost potrdil tudi g. Jelinčič, famozna 
nova SPS-SNS pa ne! - zanimivo.
- NSZS je v državni zbor posredoval naslednje pobude : (skladno s 
45 čl. ustave RS 1. in 2. februarja 1993:
- moratorij na izvajanje zakona o državljanstvu do razpisa 
referenduma, za katerega zbira NSZS podpise (torej je to 
predlagala prva NSZS in ne SLS-Slovenska ljudska stranka);
- moratorij na izvajanje zakona o zdravstvenem zavarovanju, do 
odločitve ustavnega sodišča o ustavnosti tega zakona, glede na 14. 
člen ustave 3,4,5,6,7,8,9, ter 10,/aprila 1993;
- za naložitev vladi, da pripravi zakon o izenačitvi zakonske in 
izvenzakonske skupnosti;
- za sprejem zakona o plačah, ki bi določal, da je najnižja plača 68% 
povprečne in ne 33%, kot je sedaj t.i. zajamčena plača;
- za sprejem zakona o dohodkih nezaposlenih, ki naj bi dosegali 
50% povprečne plače, če nezaposleni ne zavrača dela;
- za zakon o otroškem dodatku za vse otroke do 14.leta starosti, v 
višini 5-10% povprečne plače - odvisno od socialnega položaja;
- za zakon o plačevanju obveznega šolanja s strani drževe - glede 
na ustavno določilo;
- o omejenem zaposlovanju v novih lokalnih skupnostih (preprečitev 
širitve aparata)
- za sprejem sklepa o odvajanju enodnevnega zaslužka, za ureditev 
ceste LUČE-LJUBNO;
- za sprejem zakona o posebnem davku na alkoholne pijače in 
tobačne izdelke (1% na prodajno ceno) in dodatnih 2% na uvozne 
davke - carine za fizične osebe; za točno določen namen t.j. 
vzpostavitev protizračne obrambe (ker pač v  proračunu ni denarja). 
Prav tako sporočamo, da niti ena stranka (tudi SNS ali SNS-SPS) 
ne podpira naše akcije zbiranja podpisov za razpis referenduma o 
razveljavitvi zakona o državljanstvu in vseh odločb, izdanih na 
podlagi tega zakona, kar dokazuje, da nobena t.i. nacionalna 
stranka v RS ni imela resnega namena napraviti karkoli-sicer pa je 
to razvidno iz njigovih obljub po reviziji, ki je po 155. členu ustave 
nemogoča za nazaj!!!, nam - NSZS, pa očitajo ekstremizem, ker 
delamo po ustavi in zakonih (referendum je namreč skladen s 90. 
členom in posredno 3. členom ustave ter z zakonom o 
referendumskem odločanju iz leta 1977), zato želimo s tem pismom 
opozoriti javnost!

za NSZS-Nacional socialno zvezo Slovenije, 
Matjaž Gerlanc, Velenje Tomažičeva 17

Mnenje in odmevi 
bralcev!

K pisanju me je vzpodbudil intervju z g. Vrhovnikom v zvezi z 
vprašanjem o poteku likvidacijskega postopka TOK Gozdarstvo 
Nazarje in njegovim neodgovorom nanj.

Zainteresirana javnost kamor poleg številnih zgornjesavinjskih 
kmetov nedvomno sodim tudi sam, ker sem lep del svojih poklicnih 
let in strokovnih ambicij vezal na ta segment, si vsekakor zasluži 
pošten odgovor, pravtako pa tudi razgalitev resnice o tej svojevrstni 
zakulisni igri. Torej k stvari: Gotovo se je v tem času že lahko 
ugotovilo, da ni bilo podanih nikakršnih realnih gospodarskih osnov 
ne ekonomskih kriterijev za tovrstno likvidacijo. Tu vsekakor ni šlo 
za ekonomsko pravilno, pač pa za politično napačno odločitev, ki so 
ji botrovali določeni prenapeteži zaradi neznanja, pa tudi nadutosti. 
Trdim, kar lahko tudi vedno dokažem, da je ta temeljna organzacija

kooperantov poslovala po zadružnih principih od svoje' registracije 
dalje in bi po logični evolutivni poti kadarkoli mogla prerasti v 
gozdarsko kmetijsko zadrugo, kot se je to zgodilo marsikje po 
Sloveniji. Razen tega pa je zaradi tedaj veljavnega zakona o 
gozdovih in organizacijskega moratorija morala ostati integrirana v 
GG Nazarje ter bi zato po vseh pravilih igre bila sedaj soudeležena 
pri delitveni bilanci poslovnih sredstev tega neminovno 
razpadajočega sistema kot so: osebni avtomobili za delo revirnih 
gozdarjev, številni vozni park gozdarskih kamionov, primerno 
usposobljena mehanična delavnica in gradbena mehanizacija za 
vzdrževanje gozdnih cest, nekatere zgradbe, računalniški center 
ipd. Veliko prej naštetih sredstev je  sedaj že odtujenih, vendar se 
proces še nadaljuje. Vedeti je  namreč treba, da je  sofinanciranje 
poslovnih funkcij v GG Nazarje vedno teklo: delno prek zakonsko 
določene biološke amortizacije, delno prek različnih oblik 
dogovorjenih poslov (prelivanje sredstev) in nenazadnje prek 
subsidarne odgovornosti med temeljnimi organizacijami tega 
poslovnega sistema.

Resnica je torej samo ena in ta je, da je z likvidacijo TOK-a 
transformacija poslovnih sredstev po zamisli "strategov anarhije" 
bistveno lažja v vse tiste oblike, ki jim  osebno prijajo, mogoče celo 
omogočajo okoriščanje in zavajajo javnost. Vsebine pa ni in je  ni 
mogoče prikriti, saj je daleč od vsakršne poštenosti, škoda, ki je 
storjena razvoju in ekonomski moči zadružništva pa nepopravljiva. 
Podobna je  bila tudi tista v 60-ih letih, ko so se ukinjale manjše 
zadruge po dolini in gozdarsko-kmetijska poslovna zveza v Mozirju, 
njena sredstva pa bila prenesena družbenim subjektom in za 
zadružništvo oziroma kmečki sloj za vedno izgubljena. Rešitev je 
več kot na dlani: vrnitev na izhodišče, pravična delitev premoženja 
in organziran nastop za formiranje kmetijsko- gozdarske zadruge 
(ene ali več) v dolini.
Sedaj pa k vprašanjem:
1. ali stečajni upravitelj, ki bi v tem času že lahko ugotovil vsa 
relevantna dejstva ne more predlagati takšne rešitve ali pa čimprej 
zaključiti postopka, da ne bo skopnitev sredstev dokončna?
2. ali še vedno prevladuje strategija določenega dela gozdarskega 
lobija z izrazito "graščinsko" miselnostjo?
3. ali se sedaj namenoma pozablja na zaključke razprav, ki smo jih 
v preteklosti na to temo že vodili zadnje desetletje in se ne tičejo 
gozdarsko-strokovnih vprašanj, pač pa organizacijskih povezav in 
socialno-ekonomskih kriterijev razvoja kmetij?
4. ali se funkcionarji SLS - kmečke zveze strinjajo s takim položajem 
razpada in odtujevanja sredstev, saj nosijo soodgovornost zanj? 
Odgovori na zastavljena vprašanja bodo bistveni za razjasnitev 
stanja, zato imajo v sebi zgodovinski spomin ter kompleksnost in 
izključujejo moč pozabe ob zaključku likvidacije TOK gozdarstvo 
Nazarje.

Mag. Jože Kumer, dipl.ing agr. in oec.
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i SV. URBAN NA j
I DOBROVLJAH j
\ 2 3 . maja ob 1 0 . uri \
se a
ot «
I  PROŠNJA PROCESIJA IN PRAZNOVANJE SV. » 
S URBANA bo v nedeljo, 23. maja ob 10. uri, ko se bo »
* začela prošnja procesija pri Lesjakovi kapeli. Nato bo ;
“ sv. maša. »
* Lahko se pridružite romarjem, ki bodo v procesiji odšli ;  
S od kapelice na novem nazarškem pokopališču ob 8.30 h.
;  V prošnji procesiji bomo skupaj prosili "Gospodarja setve ® 
“ in žetve za blagoslov vsega človeškega dela, predvsem pa « 
I za blagoslov na polju, za odvrnitev naravnih nesreč, » 
£ potresa, povodnji, vojske in drugih stisk. Pridružite se S
Š nam! Š
*  »•  »m »
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I Q  ljubljanska banka
Splošna banka Velenje d.d.

Spoštovani varčevalci!
Želimo vas obvestiti, da je  tudi LB Splošna banka 
Velenje d.d. pričela z  razreševanjem "starega" 
deviznega varčevanja.

Če ste lastnik "stare" devizne vloge do višine 5.000,00 
DEM, vas obveščamo, da lahko s svojo vlogo prosto 
razpolagate.

O podrobnostih sprostitve vaše devizne vloge vas bodo 
seznanili v katerikoli enoti naše banke, vi pa se boste 
odločili za tisto obliko varčevanja, ki ustreza vašim 
potrebam in željam.

Lastniki vlog s stanjem nad 5.000,00 DEM, pa boste o 
načinu razpolaganja teh sredstev pisno obveščeni.

C

J A V N O  P O D J € T J €
KOMUNI)Ul po
Mozirje

o b j a v l j a
prodajo poslovnih prostorov na 
Avtobusni postaji v Mozirju

Zainteresirani kupci lahko dobijo 
podrobnejše informacije po telefonu 
063/ 831-012 ali 831-086 ali osebno v 
komerciali podjetja.

Kontaktna oseba je Drago Jelenko

Oglas v Savinjskih novicah 
pot do uspeha

O ?

SERVISIRANJE IN  M ONTAŽA 
ROLET, Ž A LU Z IJ  IN 
V E R T IK A LN IH  ZAVES

HOČEVAR MILAN
Zadrečka c. 17, NAZARJE

P o n u d b a
Predstavljamo vam dejavnost, ki bo predvsem usmerjena 

v servisiranje in montažo vseh vrst rolet, žaluzij in 
vertikalnih zaves. V kolikor se odločite za servis (popravilo 
starih rulet, žaluzij, rolojev ali vertikalnih zaves), nas 
obvestite z  dopisnico, oglasimo se v najkrajšem času in 
vam brezplačno svetujemo, kar je  najboljše za vas. V 
primeru, da se odločite za nakup novih rolet, žaluzij ali 
vertikalnih zaves, pa vam lahko posredujemo kompletno 
ponudbo konkurenčnih cen, vključno z  montažo.

S povabilom k sodelovanju in v pričakovanju vašega 
odziva vas lepo pozdravljamo!

ZAHVALA
Ob boleči izgubi moža, 

našega vrtnarja dragega

FRANCA SKAS A
iz Nazarij,

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste ga v  tako velikem številu 
pospremili na njegovi zadnji poti. Hvala za vse vence, sveče in 
svete maše.Hvala g. župniku za lepo opravljen pogrebni obred.

Zahvala vsem sorodnikom, gasilcem,pevcem in g. Kotniku za 
lepe poslovilne besede. Iskrena hvala tudi dr. Kelemenu za vso 
pomoč, ter vsem sosedom za nesebično in moralno pomoč.

Žalujoči vsi njegovi

Solze se dajo skriti, 
bolečina zatajiti 

a prazen tvoj prostor v hiši 
ni mogoče nadomestiti.

ZAHVALA
ob boleči, prerani izgubi 

ljubega sina, brata in vnuka

TONIJA MARKUŠA
iz Radegunde, Mozirje

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste ga v tako velikem številu 
pospremili na njegovi zadnji poti in delili z nami neomajno bolečino. 
Hvala za vse vence, sveče in svete maše.

Gospodu kaplanu za lepo opravljeni pogrebni obred. Zahvala vsem 
sorodnikom, sošolcem za poslovilne besede in sosedom za nesebično 
pomoč.

Žalujoči: mama, ata, sestri, brat in stara mama.
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IME, PRIIMEK:
NASLOV:

VODORAVNO: 1. češkoslovaški politik, predsednik republike od I. 1918 do 1935 (Tomas); 8. potok skozi 
Podvolovljek; 15. reka v Južni Ameriki dolžine 2500 km; 16. delavec v orodjarni; 17. del obale, kjer se morje globoko 
zajeda v kopno; 18. hobotnica; 19. radij; 21. izraelski prerok; 22. kraj pri Novi Gorici; 23. gora na avstrijskem 
Koroškem; 25. divja mačka; 26. naša odlična kegljalka (Biserka); 27. vez; 28. avtomobilska oznaka Trsta; 29. mašna 
knjiga; 30. del srca; 31. naša denarna enota; 32. premogovnik pri Tuzli; 33. tunel; 35. obdobje mezozoika; 36. 
personal conputer; 38. nekdanja mariborska tovarna; 39. opomin; 40. ptič z okrasnim perjem; 41. drugi Adamov sin; 
42. mesto na jugu Somalije; 43. eden od staršev; 44. cink; 45. drevored; 46. vrsta tkanine; 47. lahko artilerijsko 
orožje; 50. tkalski izdelek; 52. črta na začetku notnega črtovja; 53. slovensko obmorsko letovišče.
NAVPIČNO: 1. avstrijski skladatelj (Wolfgang Amadeus); 2. eden od treh Dumasovih mušketirjev; 3. prostor za 
spravilo silaže; 4. latinski izraz za janež; 5. del rudnika; 6. tuja in naša črka; 7. jeseniški hokeist (Tomaž); 8. 
junak poljskih risanih filmov; 9. seč; 10. slovenski jezikoslovec, Prešernov prijatelj (Matija); 11. Nedeljski dnevnik; 
12. sosednji črki; 13. določena dajatev pri prevozu blaga čez državno mejo; 14. najvišja gora Turčije; 19. stara 
ploskovna mera; 22. delavec v mesni industriji; 23. zidak; 24. 30 m visok slap izpod Kaninskih podov; 26. voznik 
aviona; 27. dan v tednu; 29. lesen kalup za izdelavo različnega peciva; 30. spredena nit; 31. kravji mladič; 32. 
modni dodatek k moški obleki; 33. tekoča snov v krvi; 34, stoječa voda, bogata z ribami; 35.naselje; 36. 
pozlačen krožnik za hostije; 37. hrvaški šahist (Ognjen); 39. žensko ime; 40. gorovje v osrednji Aziji; 42. 
gorenjski turistični biser; 43. nebeška hrana; 45. japonska nabiralka biserov; 46. ljubljanski atletski klub; 48. 
nobeli; 49. pijača starih Slovanov; 51. Karoline Neuber.

O b v e s t i l o  r e š e v a l c e m
Rešitev križanke iz 8. št.: VODORAVNOrAmerika, Dol Suha, Potokar, opornik, aroma, Milan, Tc, Raša, pedal, Mali, Ava, tenor, 
Pirej, Ta, kotel, kolera, lovec, ponos, predor, Seleš, LG, liter, zaliv, ser, umor, Solin, veda, Rl, tarok, belin, anatema, Apenini, 
Libanon, nogomet.

Med pravočasno prispelimi pravilnimi rešitvami smo izžrebali naslednje dobitnike:
1. nagrada (blago po izbiri v vrednosti 3.500,00 SIT): Osvald ŠVERC, Lesarska 47, Nazarje.
2. nagrada (blago po izbiri v vrednosti 2.500,00 SIT): Anton KOŠIČA, Praprotnikoava 3, Mozirje.
3. nagrada (blago po izbiri v vrednosti 1.500,00 SIT): Irena KUMPREJ, Ter 63, Ljubno ob Savinji.
Nagrade prevzamejo dobitniki osebno v trafiki LIPA na Rečici ob Savinji. Čestitamo!
Križanko s kuponom iz 9. št. vložite v kuverto in jo  do ponedeljka 17. maja 1993 pošljite na naslov 
EPSI d.o.o., Savinjska c. 4, Nazarje s pripisom "nagradna križanka". Med pravočasno prispelimi 
pravilnimi rešitvami bomo izžrebali 3 nagrade, ki jih je prispevalo podjetje T.T.S. iz Luč:
1. nagrada: kosilo za 4 osebe na enem od najboljših kmečkih turizmov,
2. nagrada: enolončnica za 4 osebe v koči na Loki in ogled Snežne jame,
3. nagrada: darilna steklenica priznanega mojstra žganjekuhe Lorenci iz Trebnjega.

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 1Q.št. SN
IME IN PRIIMEK:

NASLOV:

Ljubosumnost 
in greh

Iz teme se je izluščila ženska postava. 
Stopala je hitro, lahkotno, neslišno. Kakor bi 
jo mesec zasledoval, je  ravno takrat pokazal 
svoje obličje, čeprav so nebo prekrivali težki 
raztrgani sivi oblaki.

Od kod se je ženska vzela, kam je bila 
namenjena, je  zaenkrat ostalo uganka. Ko jo 
je osvetlil mesec, je stopala bolj oprezno, 
potem pa se prihulila k tlom. Nekaj se je 
bala. Gotovo ženske, ki je  hodila kakih sto 
metrov pred njo. Prva torej ni smela vedeti, 
da jo kdo zasleduje.

Prva se je  ustavila ob kozolcu sredi 
travnika. Sedla je  na rob cementnega 
temeljnega kamna in obraz pokrila z dlanmi. 
Ni se ganila.

Druga, bosa, se je previdno prikradla za 
njen hrbet; za trenutek obstala, potem pa 
zgrabila sledečo in kriknila:

"Ti bom že pokazala, vlačuga prekleta! 
Ubila te bom. Na mestu te bom ubila!"

Med vreščečim kričanjem, ki ga zaradi 
oddaljenosti od vasi, ni mogel nihče slišati, je 
grabila svojo žrtev za lase,z drugo pa 
udrihala po njej kamor je  padlo.

Sedeča ženska je zdrsnila na tla. Gotovo je 
bila presenečena in najbrž ni imela moči, da 
bi udarila nazaj. Bilo je  tudi prepozno; njena 
glava je omahnila. Napadalka je  sicer držala 
njene lase, a napadena je vseeno trčila ob 
rob betonskega podstavka. V istem trenutku 
je bilo slišati kot da se je  nekaj strlo.

Ob tem glasu je napadalka odtegnila roki. 
Telo napadene je omahnilo postrani in lasje 
so ji pokrili obraz. Nekaj sekund je bilo vse 
tiho. Čudno tiho. Napadalka je  ob svoji žrtvi 
stala kot kip. Zgrabil jo je strah.

Za trenutek je oklevala, potem je, čeprav z 
odporom, ženski okrenila glavo. V svitu 
meseca je  videla široko odprte oči; preveč 
odprte, da bi bile žive. če z  čelo mlade 
ženske so tekle proge krvi.

(SE NADALJUJE)

Nagrada zvestemu 
naročniku

Za zvestobo Savinjskim 
novicam je žreb tokrat namenil 
nagrado v znesku 2.500,00 SIT 

Mariji ROČNIK 
iz Juvanja 14. 

Nagrajenka lahko nakupi blago 
po lastnem izboru v navedenem 
znesku v trgovini T.T.S. Supin v 
Lučah.

o Q



TERMO SHOP S
SUPER CENIK
- kotli na olje ali plin litoželezni................od 43.450,00 SIT dalje
-kotel kombiniran35 KW FEROTHERM .. 114.136,00SIT
- regulacija kotla .............................................. 9.845,45 SIT
- cisterne na olje 1000-3000 I ................... od 18.700,00 SIT dalje
- gorilci različnih proizvajalcev na olje ali plin

...............od 38280,00 SIT dalje
- posode ekspanzijske od 8-501

................  od 1.452,00 do 4.716,00 SIT
- bojler LIKO kombiniran 8 0 1........................ 18.019,00 SIT
- regulator vleka Samson ............................... 4.830,00 SIT
-ventil kroglični 1“ .............................................. 790,91 SIT
-lok  varilni 1 " .................  107,30 S IT
- ventil mešalni 4 potni 5/4” ........................... 7.159,09SIT
- sobni termostati - navadni.............................1.573,00 SIT

-d ig ita ln i............................11.500,00 SIT
- cev črna brezšivna 1", 3/4", 1/2“ ........................93,64 SIT/kg
- cev ZN 1", 3/4", 1/2" ........................................ 109,09 SIT/kg
- vodni števec 3/4” SHINZEL ......................... 6.258,40 SIT
- tuš kabina 80x90 (možnost reguliranja) ... 14.563,64 SIT
- tuš zaslon za kopalno ka d .......................... 11.272,70 SIT
- armatura za umivalnik - krom .......................7.524,55 SIT
- armatura za umivalnik - bela/zlata .............. 9.706,40 SIT
- klimatska naprava Mauhaten 2,5 k w ...... 133.500,00 SIT
- radiatorji EMOTERM, AKLIMAT, VOGEL-NOT

...... po super ugodnih cenah

C ene so brez davka, v  prim eru naše montaže 
sam o 3%  davek, s icer pa 10%.

PARTIZANSKA 4, VELENJE 
Telefon: 063/851-919, 854-867

NIZKE CENE - PRODAJA NA ČEKE

Mercator -
Zgornjesavinjska kmetijska 
zadruga Mozirje p.o.

M E H A N I Č N A  D E L A V N I C A  

v Sp. Rečici nudi po konkurenčnih cenah 
naslednje storitve:

- popravila vseh vrst kmetijskih strojev
- popravila kamionov
- popravila električnih inštalacij na vozilih
- popravila kardanov
- splošno pripravo vozil za tehnični pregled
- tehnične preglede traktorjev

Od maja dalje je  možnost plačila večjih popravil z  j 

oddanim lesom ali kmetijskimi pridelki.

Člani zadruge imajo pravico do 10%-nega popusta od  j 

vrednosti opravljenega dela. ]

Pokličite nas na telefon 831-338! |
Priporoča se
Mehanična delavnica M-ZKZ Mozirje j

P O G R E B N A  S L U Ž B A ,  C V E T L I Č A R N A

m m m u m

Ko se ustavi čas...
Je čas, ko se začne in je čas, ko se konča. Rojstvo in smrt, 
začetek in konec vsake biti, vsakega življenja. Z bolečinami 
in veseljem na začetku ter z bolečinami in žalostjo na koncu. 
Ne prvemu ne drugemu ne utečeš.
Ko se zgodi... Ko se ustavi čas... Ko ostanejo tisti, ki so jih 
imeli radi...
MORANA, d.o.o., pogrebna služba, cvetličarna, v
Parižljah pri Braslovčah, je  tista, ki ob takih trenutkih poskrbi 
za vse. Verjetno ste za nas že slišali. č e  še niste, potem 
vedite, da smo vam na voljo za vse usluge 24 ur na dan. Ne 
glede na to, kje jih potrebujete, tu blizu ali tam daleč. Na 
vsako pot gremo, tako v tujino kot na vroči Balkan, v vsakem 
času.
NOVOST, KI VAS BO VERJETNO ZANIMALA, PA JE, DA 
OD RAČUNA POGREBNIH STROŠKOV TAKOJ 
ODŠTEJEMO ZNESEK POGREBNINE V TRENUTNI VIŠINI
30.000 SIT PLAČATE TOREJ SAMO RAZLIKO, ČE 
NASTANE.
č e  nas potrebujete, nas lahko pokličete ali obiščete ob 
vsakem času. Naše telefonske številke so: 721-667, 
721-043,721-395.

POGREBNE STORITVE STEBLOVNIK, Parižlje 
11/c, 63314 BRASLOVČE



ZDRAVSTVENA POSTAJA MOZIRJE
Dežurna služba je  vsak dan od 20. ure zvečer do 6. ure zjutraj. V 
soboto in nedeljo je ves dan od 7. ure (sobota) do 7. ure 
(ponedeljek) v zdravstveni postaji Mozirje. Možni so tudi zdravniški 
nasveti po telefonu 831-421 tudi v času dežurstva.

VETERINARSKO DEŽURSTVO
03.05. do 09.05. LEŠNIK MARJAN, dr. vet. med. Mozirje, tel. 831-219
10.05. do 16.05. ZAGOŽEN DRAGO, dr. vet. med. Ljubno, tel. 841-769
17.05. do 23.05. KRALJ CIRIL, dr. vet. med. Ljubno, tel. 841-410 
VETERINARSKA POSTAJA MOZIRJE, TEL. 831-017,831-418 
IZDAJA ZDRAVIL: vsak dan od 7,00 do 8,30 ure.
Osemenjevanje ob nedeljah, je po osemenjevalnih punktih

DEŽURNA SLUŽBA ELEKTRO CELJE 
Nadzorništvo Nazarje
03.05. do 09.05. TRATNIK FRANC, Pusto polje, tel. 831-263
10.05. do 16.05. MAROLT MARKO, Mozirje tel. 831-877
17.05. do 23.05. LEVER PETER, Paška vas, tel. 885-150 
Stranke obveščamo, da naj v primeru, če se dežurni ne javi doma, 
po15. uri pokličejo na telefon 441-242, v rednem delovnem času pa 
831-910 ali 25-841.

NOVE KNJIGE V KNJIŽNICI MOZIRJE
I. strokovna literatura:
* Johnson: Midva: psiholologija romantične ljubezni * Košir,M.: 
Moški in ženska * Shmidt - Snoj: Intelektualec na preizkušnji: 
slovenski dramski junak med intimo in revolucijo * Inkret, A.: Na 
robu:zapiski, jesen 1989 - pomlad 1992 * Budna: Gorenjski partizan
* Medved: Solarni inženiring * Kronika 20. stoletja * Ribičič, Ciril: 
Rad sem jih imel: 90 dni volilnega dnevnika * Slovenija in evropska 
konvencija o človekovih pravicah * Kunaver, D.: Učim se učiti * 
Komac: Angleška slovnica po naše * Komac: Vaje iz angleščine * 
Muster-čenčur: Vaje iz nemščine * Muster- čenčur: Nemška 
slovnica po naše * Muster-čenčur: Govorimo nemško *

II. mladinska literatura:
* Novak, B.: Hudobna graščakinja * Zbirka Kako rastejo: Psiček, 
Muca *

III. leposlovje:
* Christie: Nemesis * Rožanc: Zelena jama * Udovič: Brazda na vodi 
: izbrani eseji * Poe: Tisoč druga Šeherezadina povest * Frančič: 
Istra, Gea mea * Stojkovič: Osemnajst nageljnov * Konsalik: Hiša 
izgubljenih src * Jakes: Bastard. Kronika družine Kent * Zbirka 
romanov XX. stoletje: Sečnja, Joyce: Ulikses, Burroughs: Goli obed, 
Rasputin: Slovo od Matjore, Calvino: č e  neke zimske noči popotnik
* Blodnjak 2. del: izbor slovenske in prevedene znanstvene in 
fantastične proze * Makarovič: Tisti čas - pesniška zbirka *

SINDIKALNA PRAVNA POMOČ
je na razpolago članom ZSSS vsako sredo od 15.00 do 16.30 ure v 
prostorih Delavskega doma v Nazarjah. Odvetnik: g. Miran Jeromel.

SPO R ED  FIL M O V
Kino Ljubno ob Savinji
08.05. in 09.05. ZADNJI MOHIKANEC - ameriški film - zgodovinski
15.05. in 16.05. TELESNI STRAŽAR - ameriški film - triler

Kino "Jelka " Nazarje
08.05. in 09.05. KAPITAN KLJUKA HOOK - am. film  - pustolovski
15.05. in 16.05. ČRNO OGRINJALO - ameriški film - triller

Kino "Dom " Nazarje
08.05. in 09.05. PRVINSKI NAGON - ameriški film - erotična drama
15.05. in 16.05. POSLEDNJI MOHIKANEC - am. film - ljub. pustol.

Celje - skladišče
D-Per

m a 1 7 /1993
Mali oglasi do 10 be: 
številke Savinjskih no 
beseda 90,00 SIT. Mali

5000001034,9
C O BISS s

Zelo ugodno prodam 55 m2 
klinkerja. Tel.: 846-097.

Prodam motorno kosilnico 
moty universal - greben 130 
cm. Tel.: (063)831-824.

Prodam bukova drva, na 
kratko žagana. Tel.: 844-124.

Prodam prašičke stare 8 
tednov. Tel.: 831-122.

Ugodno prodam rabljeno 
strešno opeko, Na trgu 27,
Mozirje. Tel.: 832- 529.

*

Ugodno prodam dvoje koles in 
tomosov moped, dobro 
ohranjeno. Informacije po tel. 
832-509.

*

Prodam modul opeko. Tel.: 
832-262.

Prodam nemške ovčarje, 
stare 2 meseca. Tel.: 
841-508.

Prodam stroj za mletje sadja 
in podarim štedilnik 
(kuppersbusch). Tel.:
832-215.

Golf 1,3, letnik 81, registriran 
do 2/94, ohranjen. Prodam za 
4600 DEM. Tel.: 831-527.

Prodam ZX SPECTRUM 48k, 
300 igric, vmesnik za yojstik, 
knjige. Vse za 200 DEM. 
tel.:831-757.

Prodam AM 14 (petka), I. 
1986, neregistriran, ohranjen 
za 600 DM. TORKAR Miran, 
Žlabor 17, Nazarje.

Prodam GOLF benc., BELE 
BARVE, I. 81, registriran do 
4/94. Cena po dogovoru. 
Informacije: SKOK, Volog 31.

Ugodno prodam vgradni 
štedilnik in zamrzovalno 
skrinjo 210 I. Tel.: 832- 731.

Prodam teličko sive pasme, 
staro 14 tednov. Tel.: 
844-257.

Prodam peč emocentral št. 
23, cena 40.000,00 SIT. Tel. : 
832-408.

Prodam nemontiran, nov vrtni
kamin. Tel.: 831-918.

*

ČEBELARJI! Imam na zalogi 
kvalitetne satnice za prodajo 
ali zamenjavo. Tel.: 831-655.

Za zavarovalnico ADRIATIC 
sklepam vse vrste zavarovanj 
-  zastop GORNJI GRAD, 
NOVA ŠTIFTA, Štefan
MATJAŽ. Tel.: 841-220.

*

Prodam Z 101, I. 80, R - 3/94. 
Cena 1.100 DEM. Franc 
ZAGOŽEN, Sp. Kraše 3, 
Šmartno/Dreti 63341.

Prodam prašičke, stare 8 
tednov. Tel.: 844-170.

Kupimo enosobno stanovanje 
v Zgornji Savinjski dolini. Inf. 
na tel. 831-728.

Prodamo lamelni parket, 
EXTRA KVALITETE 26 m2.
Inf. v uredništvu SN 832- 363.

*

Iščem natakarico za BIFE 
KAMP Logarska dolina. 
Ponudbe po telefonu 
(063)846-008.

Ugodno prodam starejši BTV 
KORTING. Tel.: 831-962 od 6 
-1 4  ure.

*

Stanovanje v Konjskem vrhu 
nad trgovino prodam. Tel.: 
844-569 - zvečer.

Prodam dobro ohranjen 
moped Avtomatik - A3 ML. 
Cena po dogovoru. Tel.: 
841-143.

Prodam ČB TV Gorenje z 
sobno anteno za 6.000,00 
SIT. Tel. dop. Drago:
831-893.

Prodam čisto novo hojco s 
stolčkom. Cena po dogovoru. 
Tel.: 844-283.

Ugodno prodam pony kolo - 
modre barve. Tel.: 831-262.

ZASTAVA 101, letnik 84, 
registriran do konca 1993 
prodam za 2200 DEM. Tel.: 
842-194.

Prodaja in dostava premoga 
tudi na čeke. Tel.: 831-567, 
dostavimo - plačate.
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